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БсП ще инициира обща 
декларация на българското на-
родно събрание срещу всички 
зачестили думи и действия от 
страна на официалните власти 
в Република северна Македо-
ния срещу авторитета и дос-
тойнството на България, зая-
ви вчера лидерът на партията 
корнелия нинова пред журна-
листи в нс по повод думите на 

македонския президент стево 
Пендаровски, че е одобрил 
съставянето на “черни списъ-
ци” за български граждани и 
политици.

 в позицията трябва да 
запишем, че осъждаме по-
добно поведение и държим 
да се изпълняват условията 
по договора, поясни тя.

“натрупаха се доста не-

приемливи думи и действия от 
страна на официалните власти 
на РсМ. времето показа, че 
сме били прави да не подкре-
пим влизането на РсМ в ев-
ропейския съюз”, припомни 
нинова. “тези хора не са гото-
ви, нито за ценностите, нито за 
морала на европейската общ-
ност”, категорична е нинова.

“Ще се обърнем към 

всички парламентарни гру-
пи да подкрепят деклара-
цията, за да не бъде тя само 
от една партия. тя трябва 
да изразява общата воля на 
българския парламент, че 
той осъжда това отношение 
към България и нейни граж-
дани”, поясни нинова.

Подмяната
ОвчетО сирене - От краве млякО
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Само едно от пет овчи сирена е направено от овче мляко, а останалите 
са смес от овче и краве мляко. Тествани са най-скъпите продукти. В мо-
мента правилата забраняват да бъдат огласени фирмите - нарушителки.

тн ще подкрепи правителството 
на ГеРБ...

Прочетете пак горното изрече-
ние. 

Говорим за телевизионното ГМО, 
което като вампир изсмука енергията 
на протестната 2020 година и влезе в 
парламента уж да изчегъртва Бойко 
Борисов.

Говорим за партията, чиито де-
путати се упражняваха в словесна 
ирония за “Джипко Бибитков” и 
като квартални хулигани обвиняваха 
всички останали, че са статукво. А 
само те са носители на промяната и 
премахването на ГеРБ.

Днес от тези тигри са останали 
само едни кастрирани котараци. Мя-
укащите носители на подмяната. 

Днес итн вече окончателно до-
казва себе си като патерица на Бойко 
Борисов. Очевидно е имало защо да 
се напъват да ги вкарат в парламен-
та, макар и с леко побутване където 
трябва. Пушката на стената в първо 
действие задължително гръмва в 
третото.

в случая гръмва право в нашето 
чело.

Защото в пика на своята попу-
лярност толкова много хора се под-
лъгаха да гласуват за телевизионния 
месия слави трифонов. А за кого да-
доха глас всъщност. точно така - за 
ГеРБ. Защото мисията за справяне с 
последствията от Борисов беше по-
верена в ръцете на комедианти и те 
се провалиха зрелищно и епично.

всъщност сега личи, че този про-
вал е бил програмиран. Марионетки-
те са били пуснати, за да може Бори-
сов да си спаси кожата.

итн - има такива нещастници.

И

Александър СИмоВ

мОсква 
с нОта 
за Обруганите 
ни паметници

таскО ерменкОв:
няма защО парнОтО 
да пОскъпва 
със 120% 

960 000 санкции 
за пътни 
нарушения 
за 4 месеца

Оказахмесеправиданеподкрепимвлизането
наРСМвЕвропейскиясъюз,заявиКорнелияНинова

прОф. марин дамянОв 
за кинОтО, герОите
и избОрите в живОта

александър 
везенкОв 
е баскетбОлист 
№1 в еврОпа
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СнимКабТа

бсп иска декларация 
на нс за македония

вкадър

 В международния ден на музеите Регионалният исторически музей в Разград 
отвори врати за ученици, които влязоха в ролята на музейни специалисти
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Главният прокурор Иван 
Гешев обеща разкрития в по-
неделник, които ще разтърсят 
съдебната система и не само 
нея, съобщи той вчера по вре-
ме на заседанието на ВСС. На 
него беше обсъден сигналът 
на директора на национално-
то следствие Борислав Сара-
фов срещу обвинител номер 1. 
точката беше включена като 
извънредна в дневния ред на ка-
дровиците. След час и половина 
спорове по каква процедура да 
се обсъжда сигналът, плену-
мът на ВСС реши да се събере 

на извънредно заседание. кога 
ще бъде свикано ще реши пра-
восъдният министър, който е 
председателстващ кадровия ор-
ган, но без право на глас. 

по време на заседание-
то Гешев, съобщи, че излиза 
в  отпуск по лични причини. 
той посочи, че в понеделник 
е призован в Софийската град-
ска прокуратура по проверка за 
търговия с влияние. След това 
ще разкаже подробности около 
сигнала на Сарафов, в който 
той твърди, че Гешев е нару-
шил конституцията, записвай-

ки своя среща с члена на ВСС 
йордан Стоев.

Гешев предупреди, че ще 
каже всичко по темата за твър-
денията и изтъкна, че след раз-
критията, които предстои да 
направи, част от членовете на 
ВСС ще берат голям срам, но 
това ще е добре за съдебната 
власт, тъй като тя ще се очисти 
от зловредни политически вли-
яния. Според него разкритията 
ще подействат “очистващо” от 
политическото влияние в съ-
дебната власт. “Аз съм твърдо 
решен да го направя в името на 

българските граждани и децата 
ни.  това ще увеличи независи-
мостта на българските магист-
рати”, каза той.

Според твърденията на Са-
рафов Гешев се похвалил, че  
разполага с над 150 записа на 
разговори с политици, магист-
рати и членове на ВСС. “Време 
е политиката да излезе от съ-
дебната власт. Нямам притес-
нения да обясня за какво става 
дума, но искам да знам в каква 
процедура сме, за да не въз-
препятствам проверките”, каза 
главният прокурор. 

ВСС обсъди и въпроса око-
ло вилата на прокуратурата в 
Боровец. В сигнала на Сарафов 
се твърди, че тя се ползва като 
лична от главния прокурор. Ге-
шев отрече и припомни, че от 
2020 г. има правила за ползва-
не на почивните бази на про-
куратурата. От документите 
ще стане ясно, че тази база не 
е ползвам аз, а са я посещавали 
лица от прокуратурата и извън 
нея, заяви Гешев. той направи 
признание, че през последните 
три години почти не е ходил на 
ресторант. 

Иван Гешев обеща 
разтърсващи разкрития 
в понеделник
ЧастотчленоветенаВССидругилицащеберат
голямсрам,предупредиглавниятпрокурор

  �
Юлия КУЛИНСКА 

прокуратурата държи на трупчета 
и мачка поне 100 знакови разследвания, 
заяви вчера служебният вътрешен ми-
нистър Иван Демерджиев по време на 
изслушването си в парламента във връз-
ка с изнесената от главния прокурор 
Иван Гешев и заместника му Борислав 
Сарафов информация за целенасочено и 
противоправно забавяне на наказателни 
производства. той не влезе в конкретика, 

но съобщи, че много от разследванията, 
които мВР е приключило, потъват в дър-
жавното обвинение. 

Демерджиев обясни, че когато е встъ-
пил в длъжност, е разговарял с прокура-
турата и част от затлачените дела са се 
задвижили. “Но не всички. Върху някои 
има политически и криминални чадъри. 
те или се бавят неоснователно, или са 
прекратени при обстоятелства, които за-
служават особено внимание”, подчерта 
Демерджиев.

той припомни, че още миналата годи-
на е предал на министъра на правосъдието 

списък с 13 производства на ГДБОп и 23 
производства на националната полиция, 
които се бавят от прокуратурата. Делата 
са приключени при нас най-късно 2020 г. 
и след като 2023 г. никой не е върнал ни-
какво указание, а делата продължават да 
са висящи, възниква въпросът какво се е 
правело толкова дълго време, попита ри-
торично Демерджиев.

“Има такива дела с висок общест-
вен интерес, по които не се работи. те 
са поне 8 на полицията, 15 на ГДБОп, 
поне 75 в областните дирекции на мВР. 
тук не попадат тези на прекратявания 

със странни мотиви. В момента събирам 
тази информация, ще я предоставя”, обе-
ща министърът.

Според него актовете на прокуратура-
та, с които завършва едно производство, 
трябва да бъдат публични и подредени в 
регистър, а ГДБОп да може да разследва 
магистрати, за да има по-голям контрол. 
“Следствието може да изземе нашите 
производство, да встъпи и да започне да 
ги води. много често може да се използ-
ват тези прийоми, когато на някого не му 
харесва как се развива едно производство 
в полицията”, смята Демерджиев.

ИванДемерДжИев:

Прокуратурата държи на трупчета поне 100 знакови дела

Лидерът на ИтН Слави трифонов 
обяви, че партията му ще подкрепи иде-
ята за експертен кабинет, предложен 
от кандидата за премиер на ГеРБ-СДС 
мария Габриел 

Ситуацията в държавата е отврати-

телна. Навремето имахме формат “До-
бре дошли в България”, насочени към 
чужденци. тези чужденци ни обичаха. 
Ние защо не се обичаме? Защо не си 
обичаме държавата какво става? За-
местник-главният прокурор се страхува 

да не го убие главният прокурор. Все 
едно не става дума за нашата родина, а 
за наркокартели в мексико, коментира 
трифонов. 

той посочи и че през първата по-
ловина на юни изтича срокът и на сега 

действащия бюджет. 
ИтН е в 49-ия парламент, за да ра-

боти, а не за да се пазари. Затова ще на-
прави всичко възможно парламентът да 
работи. Но затова трябва да има прави-
телство, каза лидерът на ИтН.

За четири месеца 
са наложени 960 000 
наказания за нару-
шения на пътя, съ-
общи вчера главни-
ят секретар на мВР 
петър тодоров. На-
казанията са във вид 
на електрони фишо-
ве, актове, фишове, 
но проблем е съби-
раемостта и трудни-
ят начин на връчва-
не на глоби. “това е 
едно от нещата, ко-
ито много държим 
да бъде променено, 
за да съкратим пътя 
от извършването на 
нарушение до на-

лагането на глоба и 
нейното събиране”, 
посочи главният се-
кретар на мВР.

миналата го-
дина бяха вменени 
допълнителни пра-
вомощия на 6500 
полицаи, които не 
са пътни полицаи и 
така се увеличи кон-
тролиращият състав 
от мВР, каза още 
петър тодоров. той 
отбеляза, че ресур-
сът на общините за 
видеонаблюдение е 
значим, като в Со-
фия например каме-
рите на Столичната 

община са стотици, 
а на пътната по-
лиция са само три. 
Според него, ако 
този ресурс от каме-
ри бъде пригоден да 
отчита нарушенията 
по пътищата, това 
ще е огромен кон-
тролен механизъм. 

тази година се 
очаква рекорден 
ръст от туристиче-
ски посещения, за-
това през юни мВР 
ще изпрати към 
морските курорти 
450 полицаи от въ-
трешността на стра-
ната. 

Общинският съвет в Русе избра омбудсман на града. С 35 гласа бе подкрепена 
кандидатурата на Валентин Димитров, бивш директор на Областната инспекция п
о труда. Вотът бе таен, а в гласуването се включиха всички 51 общински съветници

960 000 наказани на пътя 
за четири месеца, не могат 
да съберат глобите

ИТН ще подкрепи кабинета на ГЕРБ
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Определям думите 
на македонския премиер 
Стево пандаровски като 
груби, неоснователни и 
недопустими за бълга-
рия, коментира Нинова. 
изявлението му, че е одо-
брил  съставянето на “чер-
ни списъци” за български 
граждани и политици, 
беше направено в сряда по 
време на форум, организи-
ран от белградския център 
за политическа сигурност 
на тема: “руската агресия 
срещу Украйна и новата 
ситуация при разширява-
нето на еС”. Не може да се 
прикриваш зад длъжност-
та си и в същото време да 
защитаваш позиции, които 
нарушават обществената 
сигурност в македония, 

заяви пендаровски по по-
вод забраната за влизане в 
страната на българския ев-
родепутат андрей ковачев 
на 6 май тази година. той 
трябваше да участва в па-
нихида на българското во-
енно гробище в Ново село, 
край Струмица. лицата, 
които имат териториални 
претенции няма да влизат 
в македония, отсече пен-
даровски.

по-рано пък премиер-
ът на рСм Димитър кова-
чевски публично нападна 
българия по време на Сре-
щата на върха на европа. 
Начинът на говорене, из-
ползван от българия, на-
подобява говоренето на 
руската федерация за Ук-
райна, заяви той.

След коментарите за 
рСм Нинова отговори на 

журналистическите въ-
проси за появилите се спе-
кулации за позицията на 
бСп за първия мандат.

“Винаги преди такива 
ситуации се пускат вся-
какви интриги и манипу-
лации. първата беше, че 
сме се договорили с герб 
и вече правителството е 
готово. както виждате, не 
е вярно. Сега втората спе-
кулация е, че наши депу-
тати ще подкрепят прави-
телството на герб-Дб или 
с отсъствие, или с излиза-
не от зала. категорично ви 
заявявам, че това няма да 
стане”, каза Нинова.

“Всички, които имаме 
някакви командировки в 
този период ще ги отло-
жим. аз трябваше да съм 
на официално събитие на 
годишнина на  герман-

ските социалдемократи 
по покана на г-н Шолц, но 
няма да замина”, съобщи 
Нинова.

“ако получим пока-
на за съставяне на каби-
нет с втория мандат, ще 
участваме в разговори-
те с абсолютно същата 
принципна позиция. ако 
поискат нещо сериозно, 
да не предлагат партиен 
премиер, готов кабинет, 
някакви там таблици с 
приоритети, преди да са 
ги обсъдили с тези, от ко-
ито искат подкрепа. това 
е логично. когато искаш 
подкрепа от някого и не 
ти стигат гласовете, пър-
во седни да разговаряш, 
преди да слагаш нещо го-
тово на масата и да искаш 
натискачи на копчета”, 
категорична бе тя.

бСп настоява да бъде при-
ет разумен бюджет, който да 
не е в ущърб на хората, заяви 
депутатът от “бСп за бълга-
рия” георги гьоков в радио-
интервю. “бюджетен дефицит 
от 3% на всяка цена няма как 
да бъде приет. Не приемаме и 
бюджета на служебния каби-
нет с дефицит от 6,5%, който е 
толкова надут заради капита-
лови разходи”, обясни той.

“бСп е отговорна партия и 
положихме всички усилия да 
се осигури стабилност и сигур-
ност на българия и хората. За 
съжаление не срещнахме раз-
биране”, обясни гьоков. Спо-

ред него няма останали много 
възможности за реализиране 
на първия мандат. “След връч-
ването на втория мандат, ако 
бъдем поканени на разгово-
ри, подходът ни ще е същият 
- приоритети и след това хора, 
които могат да ги реализират. 
Ние възразихме срещу подхо-
да на борисов, при който даде 
кутийките за попълване”, при-
помни гьоков.

Закъснялото искане на 
оставката на гешев от тези, 
които го направиха главен 
прокурор, и приказките за 
съдебна реформа са само 
намигане от страна на герб 

към пп-Дб, смята той. гьо-
ков бе категоричен, че един 
от основните приоритети в 
работата на НС трябва да 
бъде съдебната реформа, но 
тя да бъде истинска.

В текущата ситуация бСп 
постъпи най-отговорно, осъз-
навайки трудната обстановка, 
пред която са изправени бъл-
гария и хората - тежка поли-
тическа криза, неяснота за 
бъдещето, неприет бюджет, 
неяснота как ще се проведат 
местните избори, пенсионе-
рите, работещите, заяви де-
путатът от бСп иван иванов 
в тв ефир. Според него по 

време на разговорите с герб 
е станало ясно, че това не са 
същински разговори за каби-
нет. “един месец Народното 
събрание буксува. Не прави 
нищо, освен да изслушва ми-
нистри. а има законопроекти, 
които чакат. Вчера изслушва-
хме вицепремиера иван Де-
мерджиев за войната по пъти-
щата, против която хора всяка 
вечер протестират. В бСп сме 
внесли готов законопроект за 
драконовски мерки за пияните 
и дрогирани шофьори, който 
отлежава. искаме промени-
те в Наказателния кодекс да 
бъдат гледани час по-скоро”, 

заяви иванов. 
“Чухме от Христо иванов, 

че ще се търси конституци-
онно мнозинство. За какво? 
Не е ясно. Във време, в което 
държавата ни няма бюджет, 
общините са пред колапс, ние 
говорим за конституционно 
мнозинство”, коментира де-
путатът от “бСп за българия” 
мая Димитрова в тв интервю. 
“трябва да се направи промя-
на във ВСС, който е с изтекъл 
мандат, да се задвижи съдеб-
ната реформа, за да може да 
заработи прокуратурата и 
всички институции”, катего-
рична е Димитрова.

ГеорГиГьоков:

Настояваме за разумен бюджет,
който да не е в ущърб на хората
БойкоБорисовсеопитаданиползвакаторезервнагума
занещо,коетосибешенаумил,заявиИванИванов

  �
Юлия КУЛИНСКА

Според седмичната програма на Народното 
събрание вчера най-накрая трябваше да бъдат 
избрани шефовете на постоянните комисии. 
това обаче не се случи, защото партиите не мо-
жаха да се разберат кой да ги ръководи.

Заседанието на парламента продължи малко 
повече от час. След изслушването на служеб-
ния вътрешен министър иван Демерджиев за 
трусовете в съдебната система председателят 
на НС росен Желязков даде един час почивка 
и свика председателски съвет, на който да се 
дебатира проблемът с шефовете на комисиите. 
ако успеем да се договорим, заседанието ще 
продължи, заяви той.

малко по-късно зам.-председателят на НС 
Никола минчев прочете от трибуната парла-
ментарния контрол към министрите днес и за-
кри заседанието.

ДУма припомня, че в началото на май след 
много пререкания депутатите взеха безпреце-
дентното решение по предложение на герб-
СДС да се направи промяна в парламентарния 
правилник, според която заседанията да се во-
дят от членовете на комисиите, определени от 
председателя на НС росен Желязков. тогава 
беше решено, че член на дадена комисия, кой-
то в 48-ия парламент е бил неин председател, 
продължава да заема тази позиция. ако в новия 
състав на комисията бившият председател не 
е неин член или не е народен представител, за 
водещ заседанието се определя народен пред-
ставител от същата парламентарна група. 

Засега единственият избран председател на 
комисия е Стою Стоев от пп-Дб, който оглави 
правната. това обаче е резултат от “джентъл-
менското споразумение” между герб и дясно-
то обединение, съгласно което росен Желязков 
от герб ще председателства парламента в про-
дължение на три месеца. В замяна от пп-Дб 
имаха право да сложат техен човек начело на 
най-важната комисия за същия период от вре-
ме. Остават обаче още 24 комисии, които имат 
избран състав, но е и председатели.

Партиите в НС  
пак не се разбраха  
за шефовете  
на комисии

БСП иска декларация...
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Само едно от пет овчи си-
рена е направено от овче мля-
ко, а останалите са смес от 
овче и краве мляко. това по-
казват тестове в акредитирана 
международна лаборатория, 
направени и финансирани 
от “Сдружение за достъпна 
и качествена храна”. оттам 
допълват, че са тествали най-
скъпите и най-популярни 
овчи сирена на пазара и об-
ръщат внимание, че това със 
сигурност въвежда в заблуда 
потребителите. 

констатираното наруше-

ние представлява нарушение 
на конкурентното право, за-
щото към настоящия момент 
1 литър от тази суровина е 
три пъти по-скъпа от кравето 
мляко, с което се размесва. 
Част от потребителите купу-
ват именно овче сирене по-
ради алергии или по лекарско 
предписание и наличието на 
друго мляко в продукта може 
да доведе до здравословни 
проблеми, коментират от 
сдружението. 

оттам са проверили и дали 
има съдържание на немлечни 

мазнини в изследваните пет 
сирена, като резултатите все 
още не са готови. те напом-
нят, че използването им не е 
забранено, но е задължител-
но наличието им в храните 
да бъде изрично изписано на 
етикетите им. 

“тeзи крайно тревожни ре-
зултати хвърлят петно върху 
репутацията на българското 
овче бяло саламурено сирене, 
което в началото на на 2023 г 
се нареди на 19-о място в све-
та според класацията на Taste 
Atlas”, смята председателят 

на УС на сдружението ан-
дрей Велчев.

организацията продъл-
жава да настоява за законо-
ви промени, които да разре-
шат на контролните органи 
да оповестяват обществено 
имената на компании, които 
нарушават разпоредбите за 
произвеждане на качестве-

ни храни. В момента норма-
тивната уредба не разрешава 
публикуването на имената на 
компании - извършители като 
дава право на агенцията по 
храните да разгласи име на 
компания, единствено в слу-
чай, че създадената от нея 
храна заплашва живота на по-
требителите.

Българите са втората нация в 
еС по най-често посещаване на 
търговските вериги за пазаруване 
на храни и други основни стоки. 
представител на домакинството 
отива средно 12 пъти месечно да 
пазарува, като при хипермаркетите 
посещенията са средно 10 за същия 
период. най-често пазаруващият 
член на домакинството е жена на 
възраст 35 - 49 г. това показват 
данни от проучване на “нилсен” 
(Nielsen IQ). то е проведено сред 

1200 потребители на възраст 18 - 
65 години през ноември.

Честота на пазаруване се обяс-
нява с нуждата от покупка на 
пресни плодове и зеленчуци, месо, 
хляб и млечни продукти, сочат 
още данните. обичайно член на 
домакинството веднъж седмично 
прави по-голямо пазаруване и още 
2-3 пъти купува по-малко неща. 
един от изводите от прочуването 
е, че въпреки високата инфлация, 
пазарът на бързооборотни стоки 

не е сериозно засегнат. 
като основна причина да се 

посещават обекти на търговски 
вериги участниците в проучване-
то сочат, че всичко нужно е събра-
но на едно място, пазаруването е 
лесно и бързо, има добро обслуж-
ване или друго. над 70% от запи-
таните също посочват като големи 
удобства като дългото работно 
време на магазините и достъпен 
паркинг.

В проучването е оценена и нуж-
дата на потребителите от допъл-
нителни услуги, които превръщат 
магазините в единна точка за паза-
руване, като дават възможност да 
се платят битови сметки, да си ку-
пят лекарства, химическо чистене, 
продажба на готвени храни и др.

най-много от участниците в 
проучването - 27%, посочват като 
най-важна допълнителна услуга 
наличието на аптека, следвана от 
щандове за готвена храна - 18%, за 
15% е важно да могат да си платят 
сметките освен да напазаруват, 
а за 10% да си купят вестници и 
списания.

очакванията ни са да 
стигнем поне до 4,6 ми-
лиона посещения на ту-
ристи през летния сезон 
на 2023 г., което ще бъде 
поне 5% над летния сезон 
на предпандемичната от 
2019 г., заяви заместник-
министърът на туризма 
Ирена Георгиева по време 
на форума “БГ туризъм - 
Лято 2023” в Бургас. 

“Зимният сезон 2022-
2023 е най-успешният 
досега. посрещнали сме 
над 1,9 млн. туристи, ко-
ето означава 25% повече 

спрямо миналия зимен 
туристически сезон 2020-
2021 г. и 23% над пред-
пандемичния зимен сезон 
от декември 2019 до март 
2020 г.”, каза Ирена Геор-
гиева.

Според нея по-добри 
са и очакванията за лет-
ния сезон, проследявайки 
ранни записвания на ос-
новните пазари за Бълга-
рия, планираните полети 
на летищата във Варна и 
Бургас, както и информа-
цията, с която от минис-
терството разполагат от 

завършилите изложения.
по нейни данни Бъл-

гария очаква новия летен 
сезон с повече и по-чисти 
плажове. 

“С три повече са пла-
жовете със син флаг спря-
мо предишната година. 
21 са плажовете със син 
флаг и едно яхтено прис-
танище”, уточни тя и до-
пълни, че това е намигане 
към качеството на  турис-
тическия продукт, който 
е особено важен за това 
една дестинация да бъде 
привлекателна.

БДЖ разширява въз-
можностите за достъп 
до информация за раз-
писанията на влаковете, 
като потребителите на 
вайбър (viber) могат да 
ползват новосъздадения 
чатбот “БДЖ-Инфор-
мация”, информират от 
превозвача. Чрез някол-
ко стъпки с указания за 
дата, начална гара на за-
минаване и крайна гара 
на пристигане асистен-
тът във вайбър показва 
влаковете, които пред-
стои да тръгват според 

зададените от желаещи-
те да пътуват критерии.

БДЖ ботът позволя-
ва на всеки потребител 
бързо и лесно да прове-
ри разписанието на вла-

ковете за всички градове 
в България за няколко 
дни напред, както и да 
следи актуална инфор-
мация за закъснения на 
влакове. 

ТесТовепоказваТ:

Влагатмногопо-евтинасуровинаизаблуждават
потребителите,алармиратотнеправитeлственаорганизация

Чакаме 4,6 милиона  
туристи през лятото

Българите втори в ЕС по  
пазаруване във веригите

оказва се, че имаме повече продукция, отколкото 
можем да изнесем. Само физическото спиране на вноса 
на украинско зърно изобщо няма да разреши проблема, е 
заявил пред парламентарната комисия по земеделие сле-
жубният агроминистър Явор Гечев, цитиран от news.bg. 
той дори прогнозира, че след месеци пак ще сме изпра-
вени пред същия проблем. плащаме украинската криза 
от националния бюджет, е признал министърът. 

Гечев отново обърна внимание, че България е под-
ценена в помощта заради украинското зърно, въпреки 
че очакваме от европа за над 16,5 милиона евро. тази 
помощ няма да е плащане на калпак, а ек иска това да 
е подкрепено с данни. Затова и се работи да се отговори 
на европейските критерии за прозрачност.

отложено е заседанието, на което Брюксел е трябва-
ло да реши за допълнителните 10 милиона евро помощ. 
Все още не се знае кога ще е то. Чакаме си и допълни-
телните средства

460 000 тона слънчоглед имат родните производи-
тели. 10 лева на тон може да получат производителите 
на слънчоглед при единия вариант, който обсъжда зе-
меделското ведомство като подкрепата ще е за произ-
водителите на слънчоглед. 60 лева може да е помощта 
при втория вариант, при който се обмисля помощта да 
е и за търговците със слънчоглед. третият и най-рисков 
вариант е помощта да е на декар. ек обаче може да го 
отхвърли. Самият Явор Гечев е скептичен, че този ва-
риант ще мине.

агроминисТъръТпризна:

Плащаме украинската  
криза от бюджета

Разписанието на БДЖ  
вече и във вайбър

Четири от пет овчи сирена 
са с краве мляко 



Свят 5 
2023

петък
19 май

w
w
w
.d
u
m
a
.b
g

накратко

Президентът на САЩ Джо Байдън пристигна в Хирошима, за да участва в срещата на високо равнище на Г-7. 
Очаква се основна тема на разговорите да бъдат нови санкции срещу Русия и начини за спиране на тяхното заобикаляне

СнимкиБТА

Спасители евакуират хора в ита-
лианския град Фаенца. Проливните 
дъждове в северната част на стра-
ната предизвикаха преливане на реки. 
Най-малко девет души са загинали, 
хиляди бяха евакуирани

върховният представи-

тел на европейския съюз по 
външната политика Жозеп 
Борел предложи да се доба-

вят 3,5 млрд. евро към фонда 
за финансиране на военната 
помощ за Украйна. Според 
източници на “Ройтерс” той е 
поискал от правителствата на 
страните членки да повишат 
финансовия таван на евро-

пейския механизъм за под-

помагане на мира, който до 
момента е отпуснал около 4,6 
млрд. евро на киев.

Средствата трябва да бъдат 
одобрени от всички правител-

ства в еС. Будапеща обяви, че 
ще блокира изпращането на 
нови траншове. повод, според 
външния министър петер Си-

ярто, е “скандалното и непри-

емливо” решение на киев да 
включи унгарската банка Отп 
в списъка с международни 
спонсори на руската операция. 

Споразумението за износ 
на зърно през Черно море е 
удължено с още два месеца, 
съобщи турският президент 
Реджеп тайип ердоган. На 
22 юли м.г. в Истанбул бе по-

дписан пакет от документи за 
доставка на украинско и руско 

зърно и торове на междуна-

родния пазар, който перио-

дично се подновяват. 
международните усилия 

за постигане на мир продължа-

ват, но Украйна няма да прие-

ме предложения за прекратява-

не на войната, ако те включват 
загуба на територия или замра-

зяване на конфликта. това е за-

явил украинският външен ми-

нистър Дмитрий кулеба пред 
специалния китайски пратеник 
Ли Хуей. Дипломатът започна 
обиколка в европа и Русия, за 
да представи мирния китайски 
план и да покаже, че пекин 

може да бъде посредник меж-

ду киев и москва.
продължават въздушните 

удари по украинските градо-

ве киев и Одеса. Не спират 
и боевете за стратегическия 
артьомовск. Основателят на 
Чвк “вагнер” евгений при-

гожин обяви напредък на сво-

ите бойци, като допълни, че 
под украински контрол оста-

ват едва 1,85 кв. км от града. 
той добави, че не е възможно 
да бъдат обкръжени останали-

те украински позиции поради 
скорошното изтегляне на ру-

ските сили по фланговете.

ЖозепБорелпредлага:

москва призова България да не допуска оскверняване на съ-

ветските паметници у нас. Руското посолство в София е изпра-

тило съответната нота до българското мвнР.
Говорителят на руското външно министерство мария Заха-

рова припомни скорошното оскверняване на братските могили 
на Червената армия в Банкя и в столичния квартал "Лозенец", 
както и на паметника на съветския воин в Бургас. тя призова ин-

цидентите да бъдат разследвани, а на виновниците да се потърси 
отговорност. Според нея систематичното поругаване на съвет-

ските паметници е "поощряване на реваншизма и неонацизма".
Захарова отбеляза усилията на патриотично настроената част 

от българското общество: "както показаха преминалите из цяла-

та страна  мероприятия по случай Деня на победата, включител-

но многобройните шествия на "Безсмъртния полк", българските 
патриоти помнят, грижливо се отнасят към общата история на 
страните ни и не възнамеряват да се отказват от нея. Но, за съжа-

ление, част от политическия елит в тази страна поощрява други 
настроения."

Губернаторът на американския щат Флорида Рон ДеСантис 
подписа серия законопроекти, забраняващи на деца да се подлагат 
на медицински процедури за смяна на пола и да ходят на шоута 
с травестити. Непълнолетните няма да имат достъп до блокери 
на пубертета или хормонална терапия. Според новите правила 
обществените бани и съблекалните трябва да бъдат отделни "въз 
основа на биологичния пол". На служителите в училищата се за-

бранява да се обръщат към учениците с измислени от тях местои-

мения, вместо да използват по предназначение "тя" и "той". 
Губернаторът е убеден, че законите ще направят щата "убе-

жище на разума". "трябва да оставим нашите деца просто да бъ-

дат деца", допълни той.
критиците на ДеСантис го обвиниха в дискриминация и че 

е използвал церемонията по подписване на новите закони като 
неофициално начало на кандидат-президентската си кампания. 
по-рано източници на "Уолстрийт Джърнъл" заявиха, че след-

ващата седмица той официално ще издигне кандидатурата си от 
Републиканската партия. 

Още 3,5 млрд. евро
военна помощ за Киев
УнгариящепродължидаблокиратраншовезаУкрайна,
Турцияудължи„зърненатасделка”сдвамесеца

Нова нота от Москва за
осквернените паметници

Флорида забрани смяната
на пола при непълнолетни

Скандал в германското  
Министерство  
на икономиката

Германският министър на ико-
номиката Роберт Хабек уволни дър-
жавния секретар във ведомството 
Патрик Грайхен. Причината е скан-
дал за конфликт на интереси. Чи-
новникът е одобрил назначението 
на своя кум за директор на държав-
ната енергийна агенция, като не е 
уведомил за връзката си с него.

Гърция отменя тол  
таксите за изборите

Преминаването на гражданите 
по всички магистрали в Гърция ще 
бъде освободено от пътни такси в 
периода на парламентарните избо-
ри в южната ни съседка. Безплат-
ният пропуск ще започне в 0 часа на 
20 май 2023 г. и ще продължи до 8 
часа на 22 май 2023 г.

Сръбските фермери  
на протест

Протестиращи фермери блоки-
раха с трактори основните пътища 
в Централна Сърбия и във Войводи-
на. Решението е взето след провал 
на преговорите с премиера Ана 
Бърнабич за увеличаване на субсиди-
ите за хектар обработваема земя 
и на минималната изкупна цена на 
млякото. 

Армения залови кокаин  
за 250 млн. долара

Арменските власти са конфис-
кували над един тон кокаин на стой-
ност около 250 млн. долара. Това е 
едно от най-сериозните количества 
задържани наркотици в историята 
на страната. Прокуратурата е за-
почнала разследване на пратката 
от Еквадор. 

Американски щат  
забрани „ТикТок”

Губернаторът на Монтана Грег 
Джанфорте подписа закон, забра-
няващ социалната мрежа “ТикТок”. 
Щатът става първият в САЩ, 
спрял популярното приложение за 
кратки видеоклипове. Предвиждат 
се глоби от 10 хил. долара дневно. 

6,4 по Рихтер в Гватемала
Земетресение с магнитуд 6,4 по 

скалата на Рихтер разлюля Гвате-
мала и части от Южно Мексико. 
Поради голямата дълбочина (252 
км) и епицентър в слабонаселен 
район няма жертви и материални 
щети.
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Александър 
Урумов

Не знам какво им сипват в Брюксел в кафетата на 
тези хора. Отиват уж нормални и по някое време ни ги 
показват с изцъклени погледи. Започват да виждат ня-
къде отвъд - в светлото джендър-бъдеще. И после ни ги 
връщат необратимо джендърясани. Трябва да ги водим 
на някой поп да им почете от псалтира, ама всекиднев-
но поне месец. На сутрешната, на вечернята и на недел-
ната служба. Дано се даврандисат, и те душа носят.

Ето я и госпожа Габриел. Джендър-невеста.
Защо джендър-невеста ли?
Защото точно това изплува от разговорите за 

правителство. Когато става дума за Истанбулската 
конвенция и Корнелия Нинова поздравява ГЕРБ, че са 
гласували “против” в Европейския парламент, Габриел 
я засича и казва: “А, половината “против”, половината 
сме “за”.

Дзак! Това е джендър-знак.
Щом “половината сме “за”, явно госпожа Габриел 

обявява себе си за поддръжник на джендър-идеология-
та и за враг на българската Конституция.

И логично следват няколко въпроса.
1. Госпожа Габриел ли не знае, че огромното бъл-

гарско мнозинство изпитва разбираемо отвращение 
към джендър-идеологията, еднополовите “бракове” и 
“смяната на пола”?

2. Госпожа Габриел ли не знае, че Конституционни-
ят съд обяви джендъра за несъвместим с българската 
Конституция?

3. Госпожа Габриел ли не знае, че опитите за нала-
гане на Истанбулската мерзост в България е по съще-
ство антиконституционно действие и пълзящ преврат 
срещу Конституцията?

Тя ли не знае всичко това?!
Знае, разбира се.
Ние също така знаем каква е оценката на нейния ду-

ховен баща - вампирът Сорос - за предаността на тази 
джендър-невеста.

“Тя е толкова предана на нашите принципи, че би 
тръгнала и срещу своите”, това пише в изтеклите до-
сиета на Сорос (има ги в интернет) за Мария Неделче-
ва-Габриел.

Тази услужлива джендър-невеста, родом от Хад-
жидимово. Отрекла се от род и вяра, тръгнала срещу 
своите в България, за да угоди на духовния си баща - вам-
пирът Сорос.

Не са страшни тези думи - страшна е истината, ко-
ято те съобщават. И точно това е истината.

Продават си душите срещу кариери, власт, пари и 
слава. Ето това е истината.

И тази соросоидна невестулка, докарана в България 
с претенции за министър-председател - най-властният 
пост в страната! - се усуква по всякакъв начин да се до-
копа до властта.

За да се изправи срещу България и да я руши отвъ-
тре, в служба на своя черен господар.

Прилича на смешния и непохватен Джар Джар 
Бинкс от “Междузвездни войни”, който обаче беше 
чистосърдечен.

Тези са с отровени сърца. Това трябва да осъзнаем.
Ако това го осъзнаем, тогава ще разберем очевид-

ното:
Те са изгубили човешкото в себе си.
Те са продадени души, идващи да рушат семейство-

то - в името на поредното “светло бъдеще” и поред-
ната глобална революция: този път джендър-револю-
цията.

Ето това е истината.
Джар Джар Бинкс от Истанбул.
Името им е легион, защото са мнозина.
И все пак, доброто ще победи.
Въпросът е дали ние ще воюваме на страната на до-

брото, или ще стоим и гледаме как ни завладява злото.
“Мария Габриел е истински прогресивна по убежде-

ние и може да бъде убедена да върви срещу линията на 
своята група, особено по социалните въпроси и по въ-
просите за джендър-равенството. Тя настоява да гово-
ри на френски винаги, когато е възможно”.

Досие на фондацията на Сорос “Отворено обще-
ство”, 2014 г.

фейсбук

Джендър-невеста

КАРИКАТУРАНАДЕНЯ

КойточнобешеТой?

В българската поли-
тическа история рядко 
сме имали по-нелепо и 
абсурдно присъствие от 
това на петър Стоянов.

Сетих се са за тази 
фигура от “далечното” 
минало, защото тези дни 
БНт пусна документален 
филм за него. погледах 
няколко минути и спрях.  
това не е документалис-
тика. това е опит за аги-
ография на един абсолют-
но безсмислен човек.

 Опитали са се да го 

изкарат някакъв поли-
тически титан, интелек-
туалец и държавник, но 
резултатът е карикатурен.

Всъщност целият по-
литически път на Стоянов 
е ситком. когато през 1996 
година той беше посочен 
като кандидат за президент 
на СДС вероятно три-чет-
върти от българския народ 
нямаше представа кое е 
това лице. Измислиха му 
лозунг “той е”.

В онзи исторически 
миг СДС дори да бяха 
номинирали шимпанзе 
вероятно щеше да спече-
ли изборите, въпреки че 
петър Стоянов като едно-
то нищо щеше да се издъ-
ни и в тази задача. За да 
може да стане президент 
се наложи кС да удари 
Георги пирински в граж-
данството му и чак тогава 
пътят към властта беше 
разчистен.

След това по време на 
протестите Стоянов беше 

носен на ръце, но ролята 
му в разрешаването на 
кризата беше нулева. 

Години след това не-
говите днешни обожате-
ли се опитаха да прена-
пишат историята и да го 
изкарат основен мотор на 
решението, но ако не бяха 
Георги първанов и Нико-
лай Добрев, президентът 
абсолютно нищо не мо-
жеше да направи. 

като държавен глава 
пък си спомняме как ме-
лодраматично припада-
ше по конференциите на 
СДС с възклицания “аз 
съм седесар!”, въпреки, 
че би трябвало да е прези-
дент на всички българи, 
а в един момент на без-
смисленото си съществу-
ване повярва, че е фактор 
сам по себе си. В крайна 
сметка историята ще го 
запомни като единстве-
ният кандидат за прези-
дент, който е размахвал 
разпенено компромати в 

ефир, за да оттече зави-
наги в канализацията на 
историята. 

Героизацията на Сто-
янов е тъжен симптом 
на българския хаос. една 
обществена телевизия би 
трябвало да обясни как 
точно е избрала този пре-
зидент за възхваляване, 
а не някой друг. И ако 
искат истински филм би 
трябвало поне да пуснат 
някой от неговите кри-
тици. Защото Стоянов 
не е светец, нито ходещ 
ангел. прегрешенията му 
продължават да гноят във 
виновното минало. 

Навремето придворна-
та журналистика гласува, 
че той е “политикът на 
столетието”. точно чети-
ри години по-късно никой 
не си спомняше за него. 

И сега няма кой да си 
спомня, ако не беше БНт. 
поне старите птеродакти-
ли на СДС са пуснали ня-
коя сълза пред екрана...

  �
Александър СИМОВ

ArgumentumAdPutinum

премиерът на РСм 
Димитър ковачевски успя 
да снижи нивото на диску-
сията между София и Ско-
пие дори не до това на ма-
хленска разпра, а до война 
на коментари под статия 
в жълт новинарски сайт. 
през 90-те, в зората на 
Интернет, американският 
юрист майк Годуин фор-

мулира закон, че колкото 
по-продължителен е един 
онлайн-спор, толкова е по-
голяма вероятността да се 
направи сравнение, свър-
зано с Хитлер. Най-чес-
то не на място. пример: 
“пиеш германска бира!? 
И Фюрерът я е пил, нацист 
такъв!”. този логически 
софизъм се нарича полу-
сериозно Argumentum Ad 
Hitlerum.

Отдавна сме свикнали 
как нашите югозападни 
съседи се държат като Ин-
тернет-простаци. ако им 
напомниш, че трябва да 
ускорят строежа на сво-
ята част от жп-линията 
кюстендил-Скопие, ще 
ревнат: “Бугарски фашист 
такъв, същото го правеше 
и Борис III”. поставиш на 
масата темата за българи-

те в конституцията им и 
веднага: “Бугаризираш ни, 
фашист такъв!”

Но времената се менят 
и в момента на Запад се 
опитват да изкарат Влади-
мир путин новия архизло-
дей, виновен за всичко - от 
инфлацията (путин ли 
караше еЦБ да печата без-
разборно пари по време на 
кОВИД-кризата?) до ло-
шото време навън. кова-
чевски се опитва да бъде 
в крак с тази политическа 
мода и явно представя ру-
ския президент за “Враг 
№1 на тетовската селищна 
система”. а понеже в не-
говите очи сме “Враг №2”, 
то - ergo - бугарите са като 
путин. тормозили сме бе-
дна, невинна и непровоки-
раща с нищо РСм, както 
кремъл се държи с киев. 

Старата песен на нов глас. 
Старите изтъркани похва-
ти, познати от безплодни-
те караници в мрежата, но 
с нов eпитет. ковачевски 
или има добър опит като 
провокатор в Интернет 
или толкова е свикнал с 
царящите в РСм лъжи, че 
чак им е повярвал. 

Най-добрият начин да 
се спасиш от тролове и 
неадекватни люде в Ин-
тернет, които мътят една 
цивилизована дискусия 
с тъпи коментари, не е да 
им отговаряш и да паднеш 
до тяхното ниво, а чисто и 
просто да натиснеш коп-
чето “блокирай”. Спестява 
време и нерви. може би е 
време българските власти 
да натиснат същото копче 
по отношение на европей-
ските мераци на РСм.

  �
Виктор ТУРМАКОВ

АНАТолИйсТАНКУлов
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В повечето случаи 
злото е избор, 
не е обреченост

ПРОФ.МАРИНДАМЯНОВ:

Интервю на Вилиана  
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На стр. 8

Проф. д-р МАРИН ДАМЯНОВ е преподавател по кино-
драматургия в НАТФИЗ "Кр. Сарафов". Същата специ-
алност е преподавал в СУ "Св. Климент Охридски", в 
ЮЗУ "Неофит Рилски" и в "Артколеж" в София. 
Работил е като редактор в Студията за иг-
рални филми "Бояна". Сценарист, диалогист 
и драматургичен консултант е на близо 
30 игрални, документални, тв филма и 
сериала, сред които "Маргарит и Марга-
рита", "Козият рог" (1994), "Огледалото 
на дявола", "Съдилището", "Събирач на 
трупове", "Гешев", "Парцалев", "Сбо-
гом, Джони", "След сезона", "Майор 
Томпсън", "Изкуството да падаш" 
(който преди дни спечели наградата 
"Васил Гендов" за най-добър пълно-
метражен игрален филм за 2023 г.) и 
др. Автор е на 3 сборника с разкази 
и на 4 романа - "Сбогом, Джони”, 
"Казусът Рози", "Време за убиване", 
"Самурай от Надежда". Сценарист е 
на предаването за култура "Суматоха" 
в БНТ (2002-2006). Автор на теоретични 
статии и монографии. Филмите, в които е 
работил, имат десетки награди в България и 
чужбина. Проф. Дамянов има персонални отли-
чия като сценарист и над 15 литературни на-
гради. Член е на Съюза на българските филмови 
дейци - Гилдия "Кинораматурзи", Асоциация-
та на българските филмови, телевизионни 
и радиосценаристи (БАФТРС), която е 
асоцииран член на Федерацията на 
сценаристите в Европа (FSE).

Нозанякоихоратозиизборедостатруден,казва
известниятписател,сценаристипреподавател

n Проф. Дамянов, но-
вият филм на Констан-
тин Буров по Вашия роман 
"Сбогом, Джони" вече е по 
кината, но преди това бе 
представен пред българска 
и чуждестранна фестивал-
на публика. Как зрителите 
възприемат филма, който 
носи съвременно и актуал-
но послание - за борбата 
между доброто и злото, 
която всекидневно всеки 
води вътре в себе си?

- Нямам кой знае какви 
наблюдения на зрителски-

те реакции. Българската 
публика не е свикнала да 
гледа трилъри родно про-

изводство - този жанр не е 
развит у нас. традиционно-

то българско кино е доста 
битово, свързано с мизерия, 
отчаяние, самобичуване, 
нещастна любов. тези теми 
подхождат повече на дра-

ма, отколкото на трилър. 
трилърът избира главните 
образи от групата на злоде-

ите и групата на жертвите. 
те понякога си разменят 
местата... Има елементи на 
трилър в "козият рог" на 
методи андонов и римейка 
на Николай Волев, но в тези 
филми има и други теми.

многото фестивали, 
непрекъснато оповестя-

ваните награди понякога 
внушават на режисьори-

те, че целта на филма е да 
вземе награди. правене-

то на филми се превръща 
в нещо като спорт! Има 
много филми, които пече-

лят награди, а след 2 го-

дини никой не ги помни. 
Изкуството не трябва да е 
спорт. Филмите трябва да 
се правят, за да развълну-

ват зрителя - да го трогнат, 
разсмеят, разплачат, упла-

шат - според жанра и сти-

листичния ключ. 
n Психологическата за-

висимост ли е най-страш-
ното, в което човек може 
да изпадне, без да си дава 
сметка, в стремежа си да 
разреши един възникнал 
проблем? Поставяте въ - 
п роса и за цената на 
помощ та и до какво може 
да доведе един такъв пода-
рен жест. 

- едва ли е най-страш-

ното, но може да доведе до 
страшни неща. ето един 
"спасител" - адолф Хитлер, 
който зомбира половината 
германски народ и принуди 
с жестокости другата поло-

вина да си мълчи. Докъде 
доведе това?
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В повечето случаи 
злото е избор...

Проф. Марин Дамянов със студенти в НАТФИЗ

СНИМКИЛИЧЕНАРХИВ
 
С актрисата Християна Стоименова, която изпълнява една от главните роли във филма “Сбогом, Джони”

От стр. 7 

както се казва във филма, чове-

кът на злото може да бъде намерен 
навсякъде - и край нас, и в политика-

та, в съда; властта над другите хора 
привлича като магнит потенциалните 
хора на злото. Във всеки човек има не 
само частица от Бога, но и зрънце от 
злото, което може да поникне. Разби-

ра се, така сме създадени, че по-лесно 
забелязваме злото у другите.

n Образно казано, Джони е Дя-
волът, а Кранки е млад човек, който 
поради фатална грешка и стечение 
на обстоятелствата се превръща по-
късно в негова жертва, като е обсебен 
от него. Как човек може да се спаси 
в подобна ситуация, без да наруши 
собствените си морални принципи?

- Доста трудно е, защото злото ни 
обещава лесни и бързи решения, и освен 
това ни освобождава от отговорност. 
Хитлер е казвал: “аз отговарям за всич-

ко!”. Но впоследствие на много нацисти 
това оправдание не е свършило работа. 
Справка - Нюрнбергският съд. Докол-

кото си спомням, някога в Устава на ар-

мията имаше параграф, нещо от рода на 
“Никой военнослужещ не е длъжен да 
изпълнява противонародна заповед”. С 
други думи - ако ти наредят да стреляш 
по мирно население, не си длъжен да го 
изпълниш, иначе носиш отговорност, 
въпреки че си изпълнявал заповед. Дано 
още да има такъв параграф в устава.  

Убеден съм, че в повечето случаи 
злото е избор, не е обреченост. Но за 
някои хора този избор е доста труден... 
Сатаната е обаятелен, той е изкушаващ, 
иначе никой няма да тръгне след него. 

n Вие сте опитен сценарист на 
филми и сериали. Как се адаптира 
сполучливо за екрана един роман, в 
който многото детайли, описания и 
второстепенни герои ни дават допъл-
нителна информация и въздействие 
към главната линия на повествовани-
ето, на историята? В някои случаи 
хора, които са чели даден роман, очак-
ват да открият във филма всичко от 
книгата и остават неудовлетворени. 

- трудно е, и за свой роман, и за 
чужд. това е нещо като превод от един 
език - литературния, на друг - кино-
езика. В единия език водещи са думите, 
в другия - изображението. Има много 
разлики, не би стигнало времето да ги 
изредим. И други проблеми - литерату-

рата е многословна, киното е лаконич-

но, особено ако се екранизира роман. 
трябва да се изведе основната идея, а 
всичко друго - да се съкращава безжа-

лостно. Накрая, ако романът е прочут и 
четен многократно, зрителят често ос-

тава разочарован, пита: “а защо го няма 
еди-кое си от романа?”. по най-добрите 
романи трудно се правят най-добрите 
филми. причината е, че всяка история 
има форма, която й пасва най-добре. 
една история е идеална за роман, друга 
- за филм, трета - за театър. Има и из-
ключения, например “полет над куку-

виче гнездо” - прекрасни са и романът, 
и филмът, и театърът. Но, както знаем, 
изключенията потвърждават, че това е 
правило, а не необорим закон.

n “Сбогом, Джони” е заснет за 
24 дни. Вероятно и с ограничени 
средства. Много режисьори, дори 
известни с високобюджетните си 
продукции, твърдят, че парите не са 
най-важното за един филм, а преди 
всичко хубавата история. Налагат 
ли се обаче известни компромиси, 
ако времето и финансите огранича-
ват екипа?

- Разбира се, че има и прекрасни фил-

ми, заснети с много малко пари. Но това 
зависи от сюжета, от снимачната техни-

ка, от локациите, от актьорите, които се 
прехранват от хонорарите си. За съжале-

ние, “Сбогом, Джони” не е от най-лес-

ните постановъчно - в него има каскади, 
локации извън София, изоставен хотел, 

манастир, затворническо общежитие... 
продуцентът Добромир Чочов (“Доли 
медия”) направи чудо, за да стигнат па-

рите. ако изобщо са стигнали...
n Като белетрист вниманието 

Ви често е насочено към психологи-
ческия трилър. В съвременното бъл-
гарско кино достатъчно ли е застъ-
пен този жанр?

- В момента обучаваме студентите в 
НатФИЗ какво е трилър и как се прави. 
Имат и задача екипно да заснемат кра-

тък трилър. при бедно и нискобюджет-

но кино трилърът е благодарен жанр - 
може да се направи с трима-четирима 
души, с малко пари и много мислене по 
драматургията.

Режисьорът на “Сбогом, Джони” 
коста Буров отначало си представяше 
филма ни по-скоро като драма с елемен-

ти на трилър. Сега вече Буров е привле-

чен от жанра “трилър”, оцени възмож-

ностите му. трябва да уточня - една и 
съща криминална история обикновено 
може да бъде разказана в различни жан-
рове - като трилър, като крими-драма, 
като криминален филм със загадка, дори 
и като крими-комедия, и т.н. това става 
с леко манипулиране на основната емо-

ция и сюжета. Зависи кого ще изберем 
за протагонист - убиеца, жертвата, де-

тектива, който разкрива убийството, или 
примерно майката на убиеца... трилърът 
изисква сериозна подготовка и от сцена-

риста, и от режисьора, от оператора и 

художника на филма, даже от компози-

тора - автор на музиката. 
n Преподавател сте по кинодра-

матургия в НАТФИЗ. Какви теми и 
сюжети вълнуват младите хора, 
които трябва да научите как да 
създават убедителни и въздейства-
щи сценарии?

- Отначало повечето от нашите сту-

денти идват без особен жизнен опит. 
един колега професор някога се опла-

кваше: “ама омръзнаха ми тия истории 
за първата целувка, първата среща и 
подобни...” поради недостига на личен 
опит отначало студентите се опитват - 
съзнателно или не - да подражават, да 
копират. Обратната крайност също е 
проблем - когато се вкопчват в някоя 
преживяна случка и искат да я напра-

вят на филм; но често това е случка, ко-

ято интересува само автора на филма... 
Личният емоционален опит е необхо-

дим, но нищо не може да отмени необ-

ходимостта от “благородното изкуство 
да съчиняваш”. Успехът е най-вероя-

тен, когато се обединят емоционалният 
опит и способността да съчиняваш. Но 
никога не е гарантиран...

n Автор сте и на документалния 
филм “Ботев - в сянката на памет-
ника”. При документалното кино 
нещата като че ли са по-ясни. Но иг-
ралните филми, посветени на наши 
национални герои, почти винаги са 
много оспорвани. До каква степен е 
допустимо авторът на един худо-
жествен филм да пресъздава своята 
представа за Героя?

- Не сме имали проблеми с възпри-

емането на документалния филм за 
Ботев. като (съ)сценарист имам и дру-

ги документални филми за “Героя”. 
единият е “майор томпсън - (не)нуж-

ният герой”. той вече имаше фести-

вална прожекция. Другият е завършен, 
но още не е показван, казва се “Нашата 
чужда война” - за героичната битка на 
българските рейнджъри в кербала и 
посещението на президента първанов 
при тях. премиерата на “Нашата чуж-

да война” е запланувано за 29 май от 
16,15 ч. в Дома на киното. 

Филмите за Героя изискват особено 
внимание, те са рискови, защото докос-

ват дълбинни, почти религиозни емоции 
у реципиента. Допълнителен проблем 
е, че всеки има своя представа за Героя. 
Бих казал, че ефектът от такъв филм се 
удвоява в едната или другата посока - 
ако филмът се приеме добре от зрителя, 
той го надценява; ако филмът разочаро-

ва зрителя, той - обратно - напълно го 
отхвърля. един посредствен филм, ако 
не е за Героя, би минал незабелязан; но 
един посредствен филм за Героя пре-

дизвиква тотално отхвърляне и скандал. 
За християнския свят Иисус Христос е 
супергерой. Но вижте колко е трудно 
да се направи добър филм за него! ако 
образът има сложен характер, има сво-

ите слабости, изкушения и колебания, 
филмът не е каноничен и църквата го 
отхвърля. ако образът е каноничен, 
филмът е скучен, защото според Библи-

ята Христос няма слабости, няма тъмна 
страна и вътрешен конфликт. така че 
трябва да се внимава с Героя. Има един 
филм за пророка мохамед - популярен 
в арабския свят. Но там са подходили 
ра зумно - не се показва лицето на мо-

хамед, а само въздействието му върху 
околните. От друга страна, хората имат 
нужда от филми за Героя! помня как и 
децата в училище пееха песента от фил-

ма “капитан петко войвода”.
аз лично, ако правя игрален филм 

за Ботев и Левски, бих опитал да раз-
кажа историята през погледа на брата 
на Левски, който е бил и в четата на 
Ботев, бил е и опълченец, преживял е и 
разочарования след Освобождението. 
От дистанция, от страничния поглед 
като че ли е по-малко рисково да раз-
казваш за Героя. Иначе - ако искаш да 
гледаш света през очите на Героя, да 
разказваш от негово име - тогава има 
риск да си въобразиш, че си равен с 
него. това не се отразява добре на ни-

кой творец и дразни зрителя. 
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Живеем във време, което 
превъзнася до небесата уни-
зяващото човешката личност 
комерческо нашествие и без-
церемонно загърбва изконни-
те ни национални ценности 
и идентичност. Зловредна-
та постоянна манипулация 
в полза на чужди интереси 
маргинализира и целенасо-
чено отпраща в света на пре-
небрежението и забравата 
важни наши събития и забе-
лежителни приносни лично-
сти, които с талант и вдъх-
новение творят генезиса на 
всестранния ни национален 
облик. Затова ми се струва, 
че е важно да си припомним 
същностното и значимото от 
достойно извървения житей-

ски и творчески път на петко 
тотев.

Роден е на 12 януари 1932 г. 
в малкото селце Бичкиня (днес 
квартал на Габрово). Бъдещият 
талантлив литературен творец 
завършва българска филоло-
гия в Софийския университет 
“климент Охридски”. Учител-
ства известно време в котел 
и Габрово, след което специ-
ализира в продължение на две 
години литературната си под-
готовка в СССР. 

Завръщайки се в родината, 
младият филолог работи после-
дователно във в. “Литературен 
фронт”, издателство “Народ-
на култура”, “партиздат”, в. 
“Български писател”, в. “Жара-
ва”. За отбелязване е, че петко 
тотев никога не се оставя да 
бъде погълнат от непрестанна 
редакторска работа и винаги 
намира време да броди из на-
шата, руската и европейската 
литература, като старателно за-
селва дълбоко в себе си всичко, 
което допада на естетическите 
му възгледи. Не закъсняват 

и първите му самостоятелни 
книги - “Литературни статии” 
(1974), “политическата сати-
ра на Георги кирков” (1974), 
“алеко константинов” (1977) 
и други негови издания, с кои-
то е забелязан в литературните 
ни среди и оценяван като стой-
ностен автор.

За разлика от много свои 
колеги, петко тотев, макар и 
с впечатляващ солиден твор-
чески потенциал, никога не 
бърза да се изявява, за да тру-
па популярност - нещо, което 
далеч не кореспондира с под-
чертано човешката му при-
рода. той е мислеща натура, 
винаги внимателно проучва, 
анализира, оставя нещата да 
улегнат. това е последица от 
дълбоко проникновената му 
аналитична мисъл, която му 
позволява да открива нови, 
незабелязани от критиката ни 

детайли от произведенията на 
немалко автори. такъв харак-
тер носи книгата му “поети” 
(2002). В това непретенциозно 
литературоведческо произве-
дение петко тотев ни въвежда 
в атмосферата на творческата 
си лаборатория, разсъждавай-
ки върху творби на изтъкнати 
наши творци на мерена реч 
като Валери петров, Иван 
Динков, Велин Георгиев и 
други.

пътувайки из творчески-
те търсения на петко тотев, 
трябва да отбележим, че кри-
тичното му перо често прех-
върля границите на поезията. 
красноречиво доказателство 
е и книгата му “Белетристи” 
(2007). В това свое произве-
дение писателят поставя на 
чувствителните си оценъчни 
везни не отделни творби, а ця-
лостното творчество на плеяда 
утвърдени имена на съвремен-
ната ни изящна словесност. 

В човешки план се откроя-
ваше като тих, смирен и нем-
ногословен събеседник, макар 

че не беше затворен и обича-
ше да общува с всякакви хора, 
особено с колеги, които не 
делеше на значими и по-мал-
ко известни. Беше изтъкан от 
доморасла селска скромност, 
обогатена със завиден инте-
лект и дарование, което го 
нареждаше сред уважаваните 
пера на съвременния писател-
ски свят. Рядко съм срещал та-
къв изискан и себевзискателен 
автор и литературовед. Човек, 
от когото струи толкова до-
брота, мъдрост и възрожден-
ско трудолюбие, неоценимо 
човешко и духовно богатство.

постоянно кроеше нови 
творчески планове. За съжа-
ление съдбата ги прекърши и 
на 13 юли 2017 г. този даровит 
труженик на изящното сло-
во ни напусна, завещавайки 
ни приноса на своя всеотдаен 
творчески и човешки свят.

Белетристика

имена

отредактора

Скъпи читателю!
 
В този брой на приложението за 

литература, изкуство и култура ще 
прочетем разкази на д-р Тотко Най-
денов, който неотдавна навърши  
75 години. За известния литературо-
вед и публицист Петко Тотев ще ни 
припомни Продрум Димов. 

Приятно четене.

ранта си; няма срамни работи за Лекаря, 
щом са за пациента му; нали той е “рес 
сакра” (“свещена вещ”), както го нари-
ча татко Хипократ. повдигнахме го на 
две огромни възглавници. И Джо впери 
угасващ поглед към вратата; цял об-
раз на Очакването. така стоя през два-
та часа на свиждането, а пожълтялата 
глава-череп се смъкваше и потъваше в 
тях, без никоя от въпросните прекрасни 
дами да дойде да я повдигне. 

Всъщност, накрая дойде една от 
тях, та я изправи и дори я погали. 

тази, която бе родила Децата му.

  �
Редактор  
Боян БойчеВ
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Старият Джо бе прозвището на 
един от най-колоритните образи в Ям-
бол, където бях ординатор в първо 
вътрешно отделение. Неотразим мачо; 
легенди ходеха след него. Що хубави 
булки беше прелъстявал... ала няма 
безкрайни празници: и неговият час 
наближаваше по реда си - ракът го бе 
изсмукал до кости; никого не пропуска 
Онази - безмилостната и неумолимата, 
с косата. Вече едва дишаше, но успя да 
ми прошепне на пресекулки, че иска за 
свиждането в неделя да поканя от него-
во име “няколко прекрасни дами” (така 
се изрази), за да се простят, защото 
чувствал, че то ще му бъде последното 
в живота. подаде ми листче с надрас-
кани имена (явно - стари гаджета) и те-
лефонните им номера. подобна молба 
не може да бъде отклонена; изпълних 
я. От отсрещния край на жицата чувах 
изпискване, после слушалката хлопва-
ше, без никакви обещания. 

В неделята наредих на санитарките 
да забършат с вода и одеколон немощ-
ното, вече миришещо на пръст тел-
це на човека, който се бе запътил към 
Отвъдното, лично му сресах оредялата 
косичка и дори го напръсках с дезодо-

ПеткоТотев-забравениятдаровиттруженикнасловото
  �

Продрум ДимоВ

Грознотомомиче
мончо го докараха в хирургията в 

много тежко състояние: дифузен пе-
ритонит вследствие закъсняло диагно-
стициране на перфорирал апендицит. 
Бях дежурен по болница и влязох да 
асистирам на д-р Васил ковачев. Опе-
рацията бе извършена блестящо, но 
предстоеше тежко възстановяване. 

На другия ден при нас дойде някак-
ва невзрачна, направо грозновата де-
войка. плахо попита за мончо и поис-
ка да й разрешим да се грижи за него. 

- Не може, имаме си санитарки - от-
каза й д-р ковачев. 

- Но ние трябва да го спасим! - из-
вика момичето с такава непоколебима 
сила, че той благо се позасмя и й раз-
реши. 

момъкът се възстановяваше мно-
го бавно и трудно. то беше неотлъчно 
край главата му. Нощем дремеше на 
един разкривен стол и при всеки стон 
скачаше да му мокри устните или да 
му намества подлогата. придоби по-
измъчен вид и от болния. 

Накрая го изписахме - отслабнал, 
немощен, но - жив, жив! пристъпваше 
неуверено, залитайки, а тя, дребничко-
то му врабче, го придържаше с трога-
телна нежност и преданост, а очите й 
сияеха като Зорницата. 

минаха години, напуснах Ямбол 
и отидох да работя като журналист в 
София. Веднъж се върнах за ден-два да 
навестя родителите си, когато по тро-
тоара срещу мен изневиделица изник-
на същото това момиче. като ме видя, 
се сепна и понечи да се върне. 

- Чакай, чакай - спрях я аз. - къде 
бягаш? какво стана с мончо, оженихте 
ли се? 

- Не, докторе - прошепна девойка-

та. - той отиде при друга. 
- как така - “при друга”? Но ти фак-

тически му спаси живота! Що за небла-
годарност? - възмутих се аз. 

- Нищо, докторе - каза тя. - Нали 
оживя!

Оттогава дори и в мислите си не на-
ричам някоя жена грозна. 

Последносвиждане
Д-р ТоТКо НАйДеНоВ е роден 
на 23 март 1948 г. в Ямбол. 
Завършил е хуманна медицина в 
Пловдивския медицински инсти-
тут през 1972 г. и журналистика 
в Софийския университет през 
1981 г. Работил е като лекар 
в Кардиологично отделение и 
Бърза помощ в Ямбол, както и 
като селски лекар в с. Ръжена, 
Казанлъшко. Бил е редактор 
във в. “Здравен фронт” и в. 
“Земеделско знаме”. един от 
възстановителите на Българския 
лекарски съюз; два пъти член 
на УС. Автор на над 45 доку-
ментално-публицистични книги 
предимно на медицинска и лекар-
ска тематика. член на Съюза на 
българските писатели.
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Надежда Ушева 

Млада, красива и амбици-

озна. всички я наричат Нори. 
Това е чаровното откритие 
на Театър “София” елеоно-

ра Иванова, която, след като 
завършва НаТФИЗ “Кръстьо 
Сарафов” в класа на проф. 
Ивайло Христов, практикува 
професията активно в трупа-

та на столичния театър. 
Съвсем скоро Нори направи 

големия си кинодебют във фил-

ма “Чалга” на Мариан вълев, а 
преди това - в “шекспир като 
улично куче” на валери Йор-

данов. Тя е първата актриса, 
която печели Наградата за 
полет в изкуството, 2023 г., на 
фондация “Стоян Камбарев”. 
Пробив на телевизионния ек-

ран постига с ролята на Поли 
в криминалния сериал “Братя”. 
Има участие в дългоочаквания 
трилър “The Wheels Of Heaven” 
(“Небесните колела”) на бри-

танския режисьор Бен Чарлз 
едуардс. Там Нори си партни-

ра с холивудските звезди Мики 
Рурк и Гари Стреч. На въпроса 
ми “Какво научихте от тях?”, 
Иванова критично отговаря, че 
има много лошо английско про-

изношение... 

В момента светлокосата 
актриса се готви за новото си 
предизвикателство в спекта-

къла “Перфектни непознати” 
по известния филм на Паоло 
Дженовезе. Премиерата е 
на 25 май в театър “Сълза и 
смях”. макар ролята й там да 
е кратка, елеонора се вълнува 
от контакта си с публиката и 

Елеонора Иванова - младата 
надежда на българското кино
Моретоимамагическотосвойстводаотмивавсичкитемитревоги,казва
звездатаотфилмите„Чалга”и„Шекспиркатоуличнокуче”

СНИМКАПЕТЪРРАЙЖЕКОВ

елеонора Иванова

Кадър от “шекспир като улично куче”

Кадър от филма “Чалга”

СНИМКАИВАНДОНЧЕВ

Сцена от “Перфектни непознати”

е благодарна за срещата си с 
режисьора Стайко мурджев, 
с когото работи за първи път. 

“Честно казано, участието 
ми в спектакъла е не повече 
от минута и задачата ми не е 
много сложна, даже се при-

познах и не съм изпитвала 
големи затруднения”, призна-

ва пред ДУма Иванова. тя 
допълва, че сега се чувства 
по-скоро в ролята на зрител: 
“Не беше ми се случвало да 
гледам отстрани как протича 
реализацията на един спекта-

къл, а сега наблюдавам целия 
процес и ми се струва много 
полезно”. По отношение на 
режисьора Стайко мурджев, 
Нори споделя, че досега не 
е работила с него, но лично 
много й допада методът му 
на решения. “Взискателен 
е, а мен това ме пали”, казва 
24-годишната актриса, която 
миналата година направи ис-

тински фурор с ролята си в 
“Лулу” от Франк Ведекинд, 
режисьор крис Шарков.

елеонора добавя, че 
се сбъдва мечтата й да 
работи като актриса 

и да прави точно това, което 
най-много обича. Питам я кой 
й подава ръка в началото по 
пътя на реализирането й в про-

фесионален план. “моите ро-

дители и моите приятели, ко-

ито вече не са много. Винаги 
мога да разчитам на тях. Също 
така съдбата ме е срещала и 
продължава да ме среща с ар-

тисти, които припознавам като 
свои ментори. едно от най-ху-

бавите неща да си част от тази 

среда са именно хората”, твър-

ди елеонора, която разбира, че 
това е точно нейната професия 
и е сигурна, че ще се реализи-

ра в театъра и в киното, едва 
когато й предлагат работа като 

актриса. “Преди това беше 
просто цел”, заявява открито 
звездата от “Чалга”, която още 
от малка посещава театрални 
школи. 

мариан Вълев казва за но-

вото откритие на българското 
кино, че е най-добрата млада 
актриса. В неговия филм “Чал-

га”, който върви по кината с 
голям успех, тя играе главната 
героиня Барбара. момичето 
иска да стане известна певица 
и е готово на всичко, за да по-

стигне целта си... “много съм 
благодарна на мариан за думи-

те и за цялата подкрепа и вяра. 
мариан Вълев е изключително 
вдъхновяващ артист за мен. 
Срещата с него беше много 
мотивираща, защото видях в 
действие човек, който наистина 

силно гори в работата си. този 
процес беше труден за мен, но 
ме научи на много неща. Има-

ше дни, в които наистина бях 
на предела на силите си, но 
се събуждах все по-мотивира-

на и кипяща от енергия. това 
беше благодарение на мъро и 
на екипа, който беше събрал”, 
разказва Иванова. 

Публиката я познава и от 
ролите й във филмите “Па-

кет по път” на режисьорката 
елена Хрант, в ролята на Вло-

гърка; “Страх” на режисьора 
Ивайло Христов, в ролята на 
Бежанка. Не по-малко впе-

чатляващи са и театралните й 
превъплъщения в “Пътят към 
ада”, “отровата на любовта”, 
“търси се добрият”, “клоуни-

зация”, “Времето е спряло”, 
“Ние, врабчетата”, “тирами-

су”, “Феята от захарницата”, 
“Игри в задния двор”...  

Наскоро се оказа и един 
от петимата млади артисти, 
номинирани тази година 
за престижното отличие на 
фондация “Стоян камбарев”. 
Нори е първата актриса, коя-

то печели Наградата за полет 
в изкуството. “това е голямо 
признание и за всеки прохож-

дащ артист е хубаво да знае, 
че има хора, които са повяр-

вали в него. както каза от 
сцената Деси тенекеджиева, 
тази награда е шанс и аз смя-

там да се възползвам от него”, 
посочи Иванова.  

тя е притежателка и на 
приза “Най-най-най”, който 
възпитаниците на театрална-

та академия дават на особено 
заслужилите си колеги. елео-

нора става 
първата носителка, 

удостоена със 
стипендията на името 

на Стефан Данаилов

казва, че има чувството, че 
той бди над нея... а познавала 
ли го е лично? “Не го позна-

вах”, казва актрисата. “Ще ми 
се да го бях познавала лично, 
това е човек, който е оставил 

голяма следа след себе си. Не-

говите ученици и близки хора, 
които носят неговия дух, го 
поддържат с тази стипендия. 
това отличие. И не само па-

зят духа му, ами и го предават 
нататък - на нас, тези, които 
не сме имали възможността 
лично да черпим от него”, за-

явява Иванова, която крие и 
други таланти и умения, част 
от които - придобити още от 
детството й. 

обожава да рисува и до-

верява, че напоследък все 
по-често го прави. Зарежда се 
от синевата и различните на-

строения на необятното море. 
“Вълнувам се за лятото, мно-

го обичам морето и свобода-

та, която то ми носи. морето 
има магическото свойство да 
отмива всичките ми тревоги”, 
смята новоизгряващата ки-

нозвезда, която след дългия 
и натоварен ден държи да на-

мира време и за себе си, и за 
любимите хора. “ако това не 
се случи, просто си го крада”, 
казва с усмивка Нори, която 
наистина изглежда и се чув-

ства щастлива, защото жи-

вотът й в момента препуска 
между трите любими неща - 
театъра, киното и морето.

Да. морето. Неочаквано 
за мен, елеонора разкрива, 
че извън еуфорията, блясъка 
на камерите и представлени-

ята на театър “София”, тя е 
сбъднала още една своя мечта 
- да има каравана на морето! 
И това й дава възможност да 
прекарва доста време в ра-

бота около нея, което й носи 
безкрайно удоволствие и я 
зарежда със сили да покорява 
нови върхове.
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 Няколко топлофика-
ции са внесли в КЕВР раз-
чети за огромни увеличе-
ния на цените - 110, 120, 
до над 170%. Преди ден 
чухме обяснения, че това 
били “прогнозни” разче-
ти. Има ли основание за 
подобни увеличения, по-
следните месеци цената 
на газа върви надолу, а и 
за предстоящите два се 
очаква поевтиняване?

- при условие, че це-
ните на парното са обвър-
зани с цените на газа, а в 
последните месеци цена-
та на газа пада постоян-
но, няма основание със 
120% да се вдига цената 
на парното. Още повече, 
че цената на топлото е 
свързана и с доходите на 
хората. не съм чул дохо-
дите на българите да са се 
вдигнали със 120%, за да 
може да се иска и парно-
то да се вдигне с толкова 
и това да бъде нормално. 
нека да изчакаме кевр 
да види разчетите, но при 
твърдения от служебното 
правителството, че цената 
на газа ще пада, да се тър-
си висока цена на парно-
то, не е нормално.

 Прогнозата на “Булгар-
газ” е за 11,5%поевтиняване 
през юни и още около 5% на-
долу през юли. Как очаквате 
да се движат цените на 
газа, а и вероятно в “Чирен” 
има още от скъпия газ?

- в “Чирен” има ко-
личества газ, закупени на 
по-високите цени. И тези 
количества влияят на край-
ните цени, в микса, който 
получават потребителите. 

намаляването на цените на 
природния газ в момента 
може само да ни радва, но 
според мен това е конюнк-
турно и едва ли ще се за-
държи дълго, още повече 
че тази зима беше неочак-
вано мека. не е ясно обаче 
каква ще бъде следващата. 
Освен това - доказано е, че 
доставките на тръбен газ, 
при разстояние от 5 хиляди 
километра от източника на 
газа до потребителя, винаги 
са били по-евтини отколко-
то доставките на втечнен 
газ. това трябва да се има 
предвид, когато се опреде-
ля политиката за доставка 
на газ в държавата. И ако 
продължава да се говори, че 
“Газпром” продава газ по-
скъпо отколкото в момента 
го има като тенденция, то 
причината за това е промя-
ната във формулата, по коя-
то се търгуваше газа. И пре-
минаването от дългосрочен 
договор към спотови цени, 
приравнени към някоя от 
борсите. Убеден съм, че ако 
имаме в момента договор за 
доставка на тръбен газ, той 
ще бъде значително по-ев-
тин отколкото този, който 
се доставя с газовози чисто 
технологично. И ако цените 
са образуват по нормалния 
начин с прогнозируемост на 
доставките, или с цени, ко-
ито отговарят на реалните 
разходи, ще е по-евтино.

 Беше съобщено, че 

Украйна има интерес да 
купи нашето оборудване 
за “Белене”, сиреч реак-
торите. А един бивш шеф 
на АЕЦ-а поясни, че ук-
раинците били готови да 
платят пазарна цена, и 
определи това като “въз-
можност” за нас.

- не ми се иска да из-
паднем в положението на 
страна, която не произ-
вежда ядрени реактори, 
но се занимава усилено с 
търговията на такива. вече 
веднъж това го правихме с 
реакторите от “Шкода”. ко-
ито продадохме, след като 
модернизирахме проекта 
“Белене” и си поръчахме 
реакторите от русия. Сега, 
ако тръгнем и тези да про-
даваме, не се знае кога ще 
спрем да купуваме и про-
даваме реактори. проекти-
те за ядрена енергетика не 
могат да бъдат приравнява-
ни към алъш вериш. не ми 
харесва тази работа, още 
повече, че имаме площад-
ка, изградена специално за 
тези реактори. И ако ние 
сериозно се занимаваме с 
въпроса за построяването 
на още два ядрени блока в 

България, “Белене” е про-
ектът, казвал съм го стоти-
ци пъти. И реакторите са 
тези, които сме си купили 
и платили вече. 

това не изключва из-
граждането на още два 
реактора в “козлодуй”, 
които да заместят 5 и 6 
блок. Защото там нещата 
са неясни, предвид това, 
че имат лиценз за рабо-
та до 2027 и 2029 годи-
на - съответно за 5 и за 6 
блок. Лицензът може да 
бъде продължен само с 
производителя на тези ре-
актори. И ако ние сменим, 
както се твърди, горивото 
с американско или каквото 
и да е друго, не съм убе-
ден какъв ще бъде ефекта 
върху реактора. И второ 
- не съм убеден, че този, 
който дава оценката ще 
бъде много благосклонен. 
Изведнъж може през 2027 
и 2029 година, вместо да 
си продължим живота на 
реакторите с още 30 годи-
ни, да трябва да затваряме 
и 5, и 6 блок. поради това, 
че няма да ни бъде даден 
лиценз за продължаване на 
тяхната работа. когато не 
си решил проблема с два-
та действащи реактора, а 
ги задълбочаваш, когато 
имаш докарани два реак-
тора, които си платил и ти 
трябва съвсем малко, за да 
започнеш изграждането 
им, за да останеш в клуба 
на ядрените държави, ми 
се струва екзотично да си 
говорим коя държава има 
интерес да купи ядрените 
ни реактори.

 Във връзка с поред-
ния пакет санкции срещу 
Русия, които се обсъж-
дат, бе оповестено, че 
засега няма да има ядрени 
санкции, но все пак има 
натиск в тази посока. 

- това няма как да се 
случи, защото Унгария е 
заинтересована от продъл-
жаването на тази дейност 
с руските реактори, които 

се изграждат при разширя-
ването на тяхната атомна 
централа. Има и други дър-
жави, които не могат да си 
позволят това нещо, защо-
то работят по лицензи на 
руски ядрени фирми. това 
са само приказки...

 Смятате, че няма да 
се стигне до налагане на 
ядрени санкции?

- не мога да смятам та-
кова нещо, предвид безу-
мието, което цари някой 
път в Брюксел, и решения-
та, които се вземат. просто 
казвам как реално би тряб-
вало да се гледа на нещата 
и кой би бил разумния под-
ход. Иначе какво ще решат 
бюрократите в Брюксел, и 
те самите не знаят.

 Пак са пуснати за 
обсъждане промени в За-
кона за ВиК, като една от 
критиките е, че в него за 
пореден път остава нере-
шен въпросът за въвеж-
дането на т.нар. водни 
помощи за бедните дома-
кинства.

- в Закона за вик има 
много неща, които трябва 
да бъдат променени, не е 
само проблемът с водните 
помощи. Самият подход 
на т.нар. вик оператори 
е грешен. те не действат 
по нормалния търговски 
начин, а той е след като 
направиш инвестицията, 
да си я възстановиш. Ин-
вестициите, които правиш 
да си ги осигуряваш ти, а 
после след подобрената 
услуга чрез цената да си ги 
възстановиш. какво правят 
операторите в момента? 
вземат парите авансово от 
нас потребителите, защото 
бъдещите инвестиционни 
програми си ги включват 
в цената на водата. И ние 
плащаме без да знам кога 
точно, по какъв начин и 
дали въобще ще се случат 
тези инвестиции. в този 
закон проблемите са много 
сериозни, включително и 
този за водните помощи.

ТаскоЕрмЕнков:

Няма основание 
със 120% да се 
вдига цената  
на парното
Акоимамедоговорзадоставканатръбенгаз,
тойщебъдезначителнопо-евтин,
казвапредседателятнаенергийниясъветнаБСП
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техническите науки. Награден е със златен медал от 
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Проектите за ядрена енергетика не могат 
да бъдат приравнявани към алъш вериш
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Netflix пасти да яде.
последната политическа криза в 

България зависи от крайпътна бомба, 
израелски експерт по боеприпаси и 
смъртни заплахи в стил „кръстникът“. 
Главните герои са бандитският главен 
прокурор Иван Гешев, по прякор „кас-
кета“, и (също толкова бандитският) 
бивш министър-председател Бойко Бо-
рисов, по прякор „тиквата“.

объркано? Не се притеснявайте, 
всички са. Но това несъмнено е ключов 
момент за върховенството на закона в 
България и усилията за превръщането на 
7-милионната балканска страна в пълно-
ценна демокрация, така че „политико“ 
ще се опита да разгадае дивите обрати 
на голямата драма от 1 май насам, кога-
то Гешев твърди, че някой се е опитал да 
взриви бронирания му джип, докато той 
преминавал завой на селски път.

В основата на кризата стои изключи-
телно важната роля на главния проку-
рор. Гешев отдавна е определян от ан-
тикорупционните и продемократичните 
активисти като една от най-големите 
пречки пред сближаването на България 
с нормите на ес. (Наричат го „каске-
та“ заради запазената му марка – каскет 
на главата.) през лятото на 2020 г. той 
беше една от основните мишени на ма-
сови антимафиотски улични протести, 
на които демонстрантите безуспешно 
поискаха оставката му.

политически закриляната мафия в 
България е повсеместна и интересите ? 
включват наркотици, оръжия, контра-
банда на хора и източване на средства 
от ес. според протестиращите свръх-
могъщите прокурори на България са в 
основата на мафиотската структура и 
винаги се грижат за това в завладяна-
та държава да не бъдат изправени пред 
съда големите риби.

откакто оцеля по време на уличните 
протести през 2020 г., Гешев изглежда 
почти невъзможно да бъде изместен, 
отчасти защото се радва на близки от-
ношения с Борисов, кукловодът на 
българската политика, на когото 
помогна да излезе от затвора мина-
лата година. (едрият бивш боди-
гард Борисов е наричан „тиква-
та“ заради огромната си глава).

сега обаче нещо се е пречу-
пило и е предизвикало граж-
данска война в мрачното 
сърце на българската 
държава, която може 
би дава искри-
ца на-

дежда на онези, които се надяват да про-
чистят авгиевите обори от корупцията. 
Борисов спечели с малко изборите през 
април – петите в страната за последните 
две години – и номинираната от него за 
министър-председател бивша еврокоми-
сарка мария Габриел заяви на 11 май, че 
иска оставката на Гешев „заради уронва-
нето на престижа на съдебната власт“.

Въпреки че е малко вероятно някога 
да стане министър-председател, защото 
коалиционните преговори на Борисов се 
провалят, Гешев отвърна на удара с ди-
вашка реакция в публично представяне 
тази седмица, намеквайки, че политиче-
ската класа сега се опитва да убие него и 
семейството му. той също така намеква, 
че е готов да разкаже за корупцията по 
високите етажи на властта.
И така, дали някой наистина 

се опитва да го убие?

На 1 май Гешев попадна в заглавия-
та на вестниците, след като официални 
лица заявиха, че той едва е оцелял при 
масирана бомбена атака на завой на пътя, 
където движението трябва да се забави. 
Заместникът на Гешев, Борислав сара-
фов, лоялно твърдеше, че е имало кратер 
с диаметър 3 метра, а израелски балисти-
чен експерт беше извикан, за да потвърди 
атаката. много опозиционни политици 
обаче заподозряха политически театър, 
като Гешев изгражда фалшива история 
за преследване, докато политическата 
вълна се обръща срещу него. снимки на 
мястото на нападението показаха няколко 
обгаряния край пътя и две разцепени дър-
вета. асен Василев, съосновател на анти-
корупционната партия „продължаваме 
промяната“, се пошегува пред журнали-
сти, че някой се опитва да „плаши зайци“, 
а атанас атанасов, съпредседател на ре-
форматорската партия „Демократична 
България“, добави, че има „ясни доказа-
телства за инсценировка“.

Но това не е единственият слу-
чай, в който Гешев казва, че жи-

вотът му е бил в опасност.
Не, той има още обви-

нения. по 
в р е м е 
на пуб-
лично-

то си представяне в понеделник Гешев 
скъса писмото за оставка, което според 
него му е било наложено, и обеща да из-
кара пълния си мандат до 2026 г. свърз-
вайки се с убития сицилиански съдия 
Джовани фалконе, той заяви, че е полу-
чил смъртни заплахи, включително за-
плашителна забележка, че е сам на ръба 
на скала и че „вятърът духа“. той също 
така намекна, че е имало зловещи запит-
вания за семейството му.

Гешев предположи, че Борисов се 
е опитал да го измъкне от ролята му на 
прокурор, за да стане посланик в турция 
или Израел. (Борисов, който в момента 
не е на власт, отрича да е имал възмож-
ност да направи такова предложение.) 
представяйки се за независим пазител 
на закона, Гешев обеща да даде отпор 
и да отърве страната от „политическия 
боклук“ в парламента. стилизирайки се 
и като защитник на евроатлантическата 
кауза, Гешев подигравателно се поди-
грава на Борисов, че е подарил на руския 
президент Владимир путин куче в знак 
на приятелство. „Дори някои бивши ми-
нистър-председатели подариха кученца 
на путин“, каза той.

Чакайте малко, 
а не беше ли Гешев някога 

защитник на Борисов?

Да, партията на Борисов ГеРБ беше 
ключова за вкарването на Гешев в роля-
та му през 2019 г. когато миналата годи-
на Борисов беше арестуван във връзка с 
разследване дали е изнудвал за милиони 
левове казино-барон на име Васил Бож-
ков-Черепа, Гешев се притече на помощ, 
а прокурорите заклеймиха случая като 
нелеп и политически мотивиран. Всъщ-
ност случаят беше разглеждан като кла-
сическо доказателство за това как българ-
ските прокурори играят ключова роля в 
защитата на големите риби.

Но сега Борисов се възмущава от вну-
шението, че Гешев го е спасил, като твър-
ди, че решението за освобождаването му е 
взето независимо от две съдебни инстан-
ции. „Изведнъж се оказва, че Гешев ме е 
спасил от затвора! може би трябваше да 
остана там още два дни. Искате ли да се 
върна за още два дни? престанете сега!“, 
изригна той пред журналистите.

от своя страна Гешев сега има пре-
тенции. В изложението си в понеделник 

той направи бодливи намеци за „лицето 
Бойко методиев Борисов“ във връз-

ка със заплахите срещу него и на-
мекна, че той има последната 

дума дали да се даде ход на 
скандалното дело за пране 

на пари, в което е заме-
сен Борисов и при-
добиването на скъп 
имот в Барселона.

Но какво пре-
дизвика разрива 
между Борисов и 
Гешев?

това не 
е ясно. Има 
вероятност 
Борисов най-

накрая да е видял, че Гешев се е превър-
нал в такава тежест, че е трябвало да го 
притисне да се премести, ако иска да спа-
си политическото си бъдеще, да спечели 
надеждни коалиционни съюзници и да 
възроди позициите си на сцената на ес.

Какво мисли за всичко това 
правната система  

на България?

Нещата се развиват бързо. сарафов, 
верният заместник на Гешев в деня на 
предполагаемия крайпътен атентат, пре-
мина на другата страна. сега той иска 
оставката на шефа си и е подал сигнал 
в софийската градска прокуратура за 
предполагаеми престъпления на Гешев, 
включително широко разпространени не-
законни записи. предвид деликатността 
на случая, той е получил и защита от бъл-
гарското министерство на правосъдието.

Да, прочетохте правилно: министер-
ството на правосъдието на България за-
щитава заместник-прокурор от неговия 
началник. „познавам г-н Гешев и точно 
затова заявявам, че се страхувам за жи-
вота си“, каза сарафов, като добави, че 
познава „методите“ на Гешев и настоя, 
че Гешев е „неуравновесен“. На свой 
ред Гешев е поискал от Висшия съдебен 
съвет на България да предприеме дисци-
плинарни мерки срещу сарафов – човек, 
за когото твърди, че е „предател на бъл-
гарския народ“.

съюзът на съдиите в България зак-
лейми Гешев като неподходящ за длъж-
ността си заради „пълната липса на про-
фесионални и морални качества“, като 
заяви, че пресконференцията му в поне-
делник е показала „театрални таланти“, 
но е разкрила, че мотивите му са лични и 
политически. съюзът също така призова 
за смяна на Висшия съдебен съвет, който 
назначи главния прокурор.

Какво следва?

В един идеален свят извънредни-
те сътресения биха довели до цялостно 
преразглеждане на българската съдебна 
система и евентуално дори до промяна 
на конституцията. Но истинският прело-
мен момент тепърва предстои. Възможно 
е политическият натиск най-накрая да 
спечели необходимото мнозинство във 
Висшия съдебен съвет на България, за да 
се осигури отстраняването на Гешев, но 
далеч не е ясно кой ще управлява шоу-
то политически, а Гешев твърди, че има 
компромати за членовете на Всс. малко 
вероятно е Борисов да успее да състави 
правителство и страната може да се окаже 
готова за шестите си избори за две години 
през следващите месеци. Големи разкри-
тия за престъпни практики също могат да 
наложат въпроса.

самият Гешев е известен с упоритост-
та си и е малко вероятно просто да се от-
каже. „За мен единственото важно нещо 
е да работя за българския народ. Ще за-
върша мандата си независимо от всичко“, 
заяви той в понеделник.

 
Превод: e-vestnik.bg
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Паметна вечер за акад. 
Антон Дончев в БАН

Б ъ л -

г а р с к а т а 
а к а д е м и я 
на науките, 
Съюзът на 
български-
те писа-
тели и из
дателство “Захарий Стоянов” 
организират паметна вечер, посве-
тена на акад. Антон Дончев. Съби-
тието е на 22 май от 18 ч. в големия 
салон на Централното управление 
на БАН, ул. “15 ноември” 1.

„Вълшебното одеяло” се 
приземява в Квадрат 500

СНИМКАНАЦИОНАЛНАГАЛЕРИЯ

Полетете с “Вълшебното одея-
ло” на Националната галерия, кое-
то веднъж месечно се приземява в 
Квадрат 500, приканват домакини-
те. Заедно с мама, татко, баба или 
дядо децата може да се насладят 
на приказки, вдъхновени от картина 
или скулптура в галерията. Поред-
ната приказка, в която експонат 
ще оживее пред тях, ще бъде порт-
ретът на др Петър Берон  ав-
тора на “Рибния буквар”, издаден 
през 1824 г. Събитието е на 20 май 
от 12,30 до 13,10 ч. в Националната 
галерия/Квадрат 500. Подходящо е 
за деца от 2 до 5 години, с един при-
дружител, група до 10 деца, такса 
10 лв. С предварително записване на 
0886 817 233; 0879 147 679 или на 
имейл education@nationalgallery.bg.

Петър Китанов показва 
„Снимки от вчера и днес” 
в Кюстендил

Ф о т о -
г р а ф ъ т 
П е т ъ р 
К и т а н о в 
представя 
поредната 
си фото-
изложба, озаглавена “Снимки от 
вчера и днес” в ХГ “Владимир Ди-
митров  Майстора” в Кюстендил. 
Експозицията съдържа снимки, фо-
токолажи, експериментална фото-
графия и плакати от различни изяви 
на автора в периода 19802023 г. 
Петър Китанов е роден в Кюстен-
дил. Завършва Техникума по елек-
тротехника в Радомир и Школата 
за екранни изкуства и фотография 
в Пловдив. Снимал е в Европа, Аме-
рика и Азия. Има 12 самостоятелни 
изложби. Носител е на престижни 
награди от национални и междуна-
родни конкурси.

КРИСТИНДИМИТРОВА,
писателка,поетеса
МАРИОНИКОЛОВ,оперетенпевец
МАЯБАБУРСКА,актриса
МАЯБЕЖАНСКА,актриса
МИХАИЛБИЛАЛОВ,актьор,твводещ
ТОДОРЯНЧЕВ,треньорпофутбол

Зиях Соколович присти-
га в България, за да се вклю-
чи в творческа работилница 
с родни таланти между 21 и 
23 май. по покана на Spam 
Studios, като част от творче-
ската им мисия за развитие 
на младите артисти, бос-
ненският актьор с междуна-
родна кариера и признание 
ще предаде своите знания 
и опит. първото събитие от 
едногодишната програма на 
сдружението ще се проведе 
в зала “Север” на Народния 
театър “Иван Вазов”, парт-
ньор на работилницата. 

Зиях Соколович е бос-
ненски актьор, писател и 
режисьор, роден на 22 де-
кември 1950 г. в Сараево. 
Дълги години е щатен режи-
сьор в Националния театър 
в Залцбург. Бил е препода-
вател по актьорско майстор-
ство в частния университет 
“антон Брукнер” в линц, 
австрия, в академията по 
изкуства в Осиек, Хърват-
ска, гост преподавател в 
академията по изкуства в 

Белград. Няколко години е 
артистичен директор в Сло-
венския младежки театър, а 
неговата монодрама “меч-
ка” с джаз триото “лолита” 
получава 22 международни 
отличия Гран при. получа-
ва пет награди “Житейско 
творчество”; четири награ-
ди “Златен лавров венец”, 
награда от европейския 

съюз за най-добър препода-
вател и още много други.

“тази работилница е 
обща структура, мироглед, 
изкуство, що се отнася до 
актьорското майсторство 
като процес на търсене на 
изразяване на мисли и чув-
ства. участващите могат 
само да гледат, могат да 
задават въпроси, да комен-

Фестивал на уличните музиканти 
ще се проведе за първи път в София - на 
19, 20 и 21 май. Хората, които придават 
колорит и радост на нашия град, ще бъ-
дат обединени в цветен и весел форум, 
който ще събере на едно място музика, 
стрийт арт, фотография, цирково изку-
ство, танцови и театрални изпълнения 
и много други забавления от туптящото 
сърце на града - улицата, научи Дума 
от Илиана Бойчева.

колоритът на София - любимата 
дама с цигулката, чудесният господин с 
акордеона, талантливите брейк танцьо-
ри, романтичният саксофонист, заше-
метяващите циркови артисти, вдъхно-
вяващите хлапета с графити картините 
- тези незаменими персонажи от град-
ските ни разходки ще имат своята за-
служена сцена на площад “Славейков”. 
В рамките на три дни те ще представят 

своето изкуство и ще получат призна-
ние и овации.

Sofia Graffiti Tour - партньори на 
фестивала, ще организират обиколка из 
града до всички емблематични улични 
произведения на изкуството в София, 
както и изложба на място с творбите 
на петима изтъкнати улични артисти. 
Иван Шишиев от “етюдите на София” 
ще води майсторски клас по улична фо-
тография и изложба на негови снимки, 
уловили пулса на града.

Ще има още танцьори, циркови и 
театрални изпълнения, изложители на 
градско приложно изкуство. Ще бъдат 
почетени и “творбите” на най-добрите 
в изкуството на уличната храна и на-
питките.

Събитието се провежда с подкре-
пата на Столичната община - Столич-
на програма “култура”.

125 години от основаването 
си отбеляза Народното читалище 
“Орач 1898” във великотърнов-
ското село паскалевец, едно от 
най-старите в региона. кметът 
мирослав Димитров, който е и 
председател на настоятелството, 
покани за празничния концерт 
младия певец Валентин Велчев. 
лауреатът от “пирин фолк” гос-
тува за първи път там минала-
та година и хората са останали 
много доволни от рецитала му, 
затова са пожелали да го извикат 
“на бис”, научи Дума от лео 
Богдановски. Носителят на на-
градата “певец на годината 2021” 

за дебют откри концерта си със 
заглавната песен на първия си са-
мостоятелен проект “аз съм Ва-
лентин”, който сега е номиниран 
за “албум на годината 2022”. 

Всяко от хороводните му из-
пълнения беше съпроводено от 
хоро, на което се хвана почти 
цялата публика. В програмата на 
концерта бяха включени и някол-
ко поп песни от предстоящия вто-
ри албум на певеца. За фонда на 
читалището Валентин Велчев по-
дари няколко броя от дебютната 
си грамофонна плоча “аз съм Ва-
лентин”, която е първият винил с 
български фолклор от 30 години.

Читалище „Орач” в с. Паскалевец 
празнува с концерт на Валентин Велчев

СНИМКАЛИчЕНАРхИв

СНИМКА
PEXELSBRETTSAYL

Площад „Славейков” става сцена на 
първия Фестивал на уличната градска култура 

Творческа работилница 
със Зиях Соколович
Босненскиятактьорпристигаунаспопокана
наSpamStudiosзауъркшопвНародниятеатър

СНИМКАЛИчЕНАРхИв

Зиях Соколович и Ана Батева (вдясно)

тират, могат да представят 
монолог или сцена сами или 
с друг актьор/актриса. Дър-
жа на абсолютна свобода в 
общуването. работилница-
та е отворена за всички, ко-
ито живеят от театъра и за 
театъра. Но ако искат да се 
включат и тези, които прос-
то обичат театъра, са добре 
дошли. ако пък обичащите 
театъра дойдат преди тези, 
които живеят от театъра 
и за театъра, значи просто 
това е реалността...”, споде-
ля Зиях Соколович.

Следващите събития от 
едногодишния грант, които 
се очаква да зарадват пуб-
ликата на Spam Studios, са 
три спектакъла на младите 
режисьори Надя панче-
ва, любомир колаксъзов 
и Стефани Христова, кои-
то през юни ще проведат 
кастинг за главните роли в 
избраните представления. 
премиерните дати са пред-
видени за новия сезон, през 
септември и октомври.

работилницата се реали-
зира с финансовата подкре-
па на НФ “култура” по про-
грама “едногодишен грант 
22” и Нт “Иван Вазов”.



справочник14
2023

петък
19 май

хороскоп

21 март - 20 април

22 юни - 23 юли

21 април - 21 май

24 юли - 23 август

22 май - 21 юни

24 август - 23 септември

24 септември - 23 октомври

22 декември - 20 януари

24 октомври - 22 ноември

21 януари - 19 февруари

23 ноември - 21 декември

20 февруари - 20 март

днес събота неделя понеделник

кратъкдъжд кратъкдъжд кратъкдъжд

максимални максимални максимални максимални

рак

телец

 

лъв

БлИЗНацИ

дева

веЗНИ

коЗИрог

скорпИоН

водолей

стрелец

рИБИ

18
oC 20

oC 18
oC 19

0C

православенкалендар

кратъкдъжд

Посветете почивните дни 
на близките си. Едно, дори 
кратко пътуване ще ви се 
отрази добре.

Опитайте се да приклю-

чите всички задачи за сед-

мицата, за да започнете с 
лекота новата.

Не се плашете от трудно-

стите, които е възможно 
да ви съпътстват днес. Те 
няма да ви сломят.

Имате късмета да попад-

нете на човек, който също 
се нуждае от вас. Обърне-

те му повече внимание.

Предстои да научите до-

бри вести, свързани със се-

мейството и дома. Започва 
благоприятен период.

Ако сте лоялни бизнес 
партньори, не бива да се 
тревожите за изхода на 
търговска сделка.

Имате финансовата въз-
можност да организирате 
пътуване. Ще доставите 
радост и на себе си.

Със спокоен тон ще ви се 
отдава по-лесно да реша-

вате въпросите, които ви 
вълнуват. 

Умората и стресът ще ви 
накарат да се ориентира-

те към активна почивка. 
Отидете на кино.

Някои от вас се сблъскват 
с проблем, който са прене-

брегнали преди известно 
време.

Поведението ви може да 
породи желание у някои за 
дистанция, но това не бива 
да ви тревожи. 

Никакви трудности не мо-

гат да ви откажат от по-

соката, която сте избрали 
да следвате.

овеН

05.55 денят започва - сутрешен
блок с Христина Христова
иСимеонИванов

09.20 100%будни-сутрешното-
кшоусНадеждаИвановаи
Стефана.Щерев

11.00 култура.БГ - предаване за
културасдимитърСтояно-
вич

12.00 Посветаиунас
12.25 Новининатурскиезик
12.30 Светътнажестовете
12.45 телепазаренпрозорец
13.00 Последният печели - за-

бавносемейнокуизшоу/п/
14.00 Малкиистории
15.00 "ПринцесаЛилифее"-ани-

мационенфилм
15.15 "криминалните случаи на

пети"В"-твфилм
15.45 телепазаренпрозорец
16.00 Бързо,лесно,вкусно
16.30 Светътиние
17.00 Българияв60минутисМа-

рианаВекилска
18.00 Посветаиунас
18.30 Ощеотденя -коментарно

предаване
19.00 Последният печели - за-

бавносемейнокуизшоу
20.00 Посветаиунас
20.45 Спортниновини
21.00 ПанорамасБойкоВасилев
22.00 Вкадър
22.30 Вечнатамузика
23.00 Посветаиунас
23.25 "Уроци по персийски" - иг-

раленфилм/14/
01.40 100%будни-сутрешното-

кшоусНадеждаИвановаи
Стефана.Щерев/п/

03.15 култура.БГ - предаване за
културасдимитърСтояно-
вич/п/

04.15 "криминалните случаи на
пети"В"-твфилм/п/

04.45 Посветаиунас/пот20.00
ч./

05.30 Ощеотденя -коментарно
предаване/п/

06.00 "тази сутрин" - информаци-
онно предаване с водещ
ЗлатимирЙочев

09.30"Предиобед"-токшоусво-
дещи десислава Стоянова
иалександъркадиев

12.00bTVНовините-обеднаеми-
сия

12.30"комицитеиприятели" /п./ -
комедийношоу

13.30"Станибогат"/п./-куизшоу
14.30"Огледаленсвят"-сериал
15.30Премиера:"Опасниулици"-

сериал,с.16
17.00bTVНовините
17.20"Лицевлице"-публицистич-

но предаване с водеща
Цветанкаризова

18.00"Станибогат"-куизшоусво-
дещМихаилБилалов

19.00 bTV Новините - централна
емисия

20.00Премиера:"Опасноизкуше-
ние"-сериал,с.5еп.48

21.00 Премиера: "Мен не ме ми-
слете"-сериал,еп.64

22.00"ШоутонаНиколаосЦитири-
дис"-вечернотокшоу

23.30 bTV Новините - късна еми-
сия

00.00"татенца"-сериал,еп.110
00.50 "като на кино" - предаване

закино
01.00"Столичанивповече"-сери-

ал,с.9еп.6
01.50 "Скъпи наследници" - сери-

ал,еп.166
02.10bTVНовините/п./
02.40"Предиобед"/п./-токшоу
04.35 "Огледален свят" /п./ - се-

риал
05.30 "тролчета: купонът продъл-

жава" - сериал, анимация,
с.2еп.1

06.00 "Здравей, България" - су-

трешенблок

09.30 "На кафе" - предаване на

NOVA

12.00 НовинитенаNOVA

12.30 "Наследство" (премиера) -

сериенфилм

13.30 "Остани с мен: Завинаги"

(премиера)-сериал

15.00 "Не ме оставяй" (премие-

ра)-сериенфилм

16.00 НовинитенаNOVA

16.10 "Пресечна точка" - публи-

цистичношоу

17.00 "Семейнивойни" - телеви-

зионнаигра

18.00 "Голямото преследване" -

телевизионнаигра

19.00 Новините на NOVA - цен-

тралнаемисия

20.00 "Единзадруг"(премиера)-

риалити,сезон4

23.00 НовинитенаNOVA

23.30 "Частнидетективи"-сери-

ал,сезон1

00.30 "Черниятсписък"(премие-

ра)-сериал,сезон9

01.20 "рей донован" - сериал,

сезон1

02.00 "Ямата"-сериенфилм

03.40 "Останисмен:Завинаги"-

сериал/п/

04.50 "Не ме оставяй" - сериен

филм/п/

05.30 "Частнидетективи"-сери-

ал/п/

10.00Училищезародители

11.00EuroTVShop

11.30Светътивсичковнего

12.30EuroTVShop

13.00Новини

13.15Политикаиспорт

14.15 разследването на Валя

ахчиева

15.15Новини

15.30EuroTVShop

16.00делници

19.30Новини

20.00ЕвродикоФ

23.00Новини

23.30Шесточувство

01.30EuroTVShop

03.30 Интересно със Славчо то-

шев

04.00ЕвродикоФ

скръбнавест

десет годИНИ
без теб, скъпа моя и незабравима мамо… 

савИНа ХрИстова 
кръстева

(29.01.1928 - 20.05.2013)
      

с обич завинаги, 

Твоята дъщеря

свети патрикий и тримата
презвитери изгубили живота си в
иметонавярата

Епископският престол на свети
Патрикий се намирал в град Бруса
във Витиния. Веднъж той започнал
открито да изобличава заблуди-
те на езичниците и да проповядва
Христовата вяра. Заради това той,
заедно с трима презвитери - ака-
кий,МенандъриПолиен,билхванат
от езичниците и заведен на разпит
при управителя на Витиния - Юлий,
страстен идолопоклонник. Юлий,
катосеотправилкъмтоплитемине-
ралниизвори,наредилдаводятзад
негоихристиянскияепископснего-
витепрезвитери,окованивжелезни
вериги. като стигнал до изворите,
се изкъпал в тях и принесъл жерт-
винасвоянечистбогасклепийина
гнуснатабогиняСотириа.Следтова
седнал на съдийския стол, повикал
светителя Патрикий и презвитерите
иказал:"Вижколкоголямоевсемо-
гъществото на нашите богове! Виж
каква лечебна сила са дали те на

тезиизворизанашаполза!Ипреди
всичкопроумейколкоголямоемогъ-
ществотоиколкоголямаемилостта
на нашия бог асклепий! ако искаш
да избегнеш оковите и мъченията и
да живееш спокойно в родината си,
падни и му се поклони със смирена
молбаимупринесижертва."

Свети Патрикий отговорил: "Съ-
щиятвсемогъщивеченБог,койтое
творецначовешкиярод,чрезСвоя
Единороден Син е създал от нищо
огъняиводата...тойустроилвсичко,
необходимозаживотаначовека,ко-
готосъщотойесъздал."

Управителятгопопитал:"аакоте
хвърлявтезигорещиводи,зачийто
СъздателтисчиташХристос,анена-
шитебогове,щетезапазилиХристос
невредимотгорещинатаим?"

Светецът отговорил: "Познавам
силатанамояХристос.Знам,чеако
пожелае,тойможедамезапазицял
иневредимоттезиводи."

Управителят заповядал да съ-
блекатсветецаголидагохвърлятв
товамястонаизвора,откъдетобли-
калаврящавода.НосветиПатрикий
пребивавал невредим в тези води
катовпрохладномястоикатолику-
вал, възхвалявал Бога. Управителят
наредилнавойницитедагоизвадят
от водатаидамуотсекат главатас
брадва.Заедноснегобилиобезгла-
вениитриматамусветииереи-ака-
кий,МенандъриПолиен.

Църкватапочитана19майсв.свщмчкпатрикий,еп.брусенски.св.мчккалуфегиптянин
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отговоринакръСтоСловицата

отБроЙ93

водоравно:
Балони. "Ованесов".Махало.Ото /Николаус/.

Ука. Вис. липак. Сорел /Жорж/. "НАК". Мотел.
Тире.Полопаси.Ирони.Неру/Джавахарлал/.Ста-
на. Самун.Макет.Мир. Несин /Азиз/. Барит. Ра.
Дати.Овали.Арит. "Ти". "Евита".Алиса /"Алисав
странатаначудесата"/.Меланин.Робот."Манон".
"Манас".Карета.Алани.Ар.Ари/Карина/.Алино.
АТА. Вид. Тенор. Сонин /Николай/. Кал. Парис.
Ра-Ра.Сонатина.Анали.Номера.Клиника.Товар.
Савак.Зов.Марал.ламарина.

отвЕСно:
"Камино". Анатема. Иконом. ласал /Ферди-

нанд/. Метил. Раданова /Евгения/. Кох /Робърт/.
Конуси. Амер. ламар. Нал. Пени. Елатит. Тера.
Килимар. Новина. Епир. Опосум. Вино. Ананас.
До.Ати/Бартоломео/.Абат."Налора"."Ал".Воке.
Скалар. лири. Ква. КАТ. литери. Оман. Салам.
Нос.Рати.Абанос.Ника.Не."Отон".Талони.Оран.
Суринам."Рита".Анализи.Докери.Ирис."Сатири-
кон".Вале.Вратар.Рана.Ава.
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Футбол
по Диема спорт
14.30 Марица Пд - беласица
17.00 Славия - Арда
19.15 ботев Пд - локо Сф
по БНт 3
ХудожеСтвенА 
гиМнАСтикА
11.00 и 13.35 еП в баку
по макс спорт 1
бАСкетбол
18.00 олимпиакос - Монако
21.00 барселона - Реал М

Утре
Футбол
по Диема спорт
17.30 Черно море - ЦСкА 1948
20.15 лудогорец - ЦСкА
по БНт 3
СП зА МлАдежи в АРжентинА
23.55 Аржентина - узбекистан
по БНт 3
ХудожеСтвенА 
гиМнАСтикА
11.00 и 13.35 еП в баку

В неделя
Футбол
по Диема спорт
17.45 Септември Сф - Пирин
20.00 локо Пд - левски
по БНт 3
СП зА МлАдежи в АРжентинА
23.55 италия - бразилия
по БНт 3
ХудожеСтвенА 
гиМнАСтикА
11.00 и 15.15 еП в баку
по макс спорт 1
бАСкетбол
21.50 евролига (финал)

Гледайте

томас Бах уважи Българ-
ския олимпийски комитет, 
който отбеляза 100-годиш-
нината си. президентът на 
мОк беше на двудневно по-
сещение в София специално 
за празненствата.

На официалната церемо-
ния във Военния клуб герма-
нецът нарече спечелените от 
България олимпийски меда-
ли “изключително богатство, 
което вдъхновява младите и 
ги възпитава в олимпийски 
ценности като почит, прия-
телство, солидарност и ува-
жение”.

“БОк изигра изключи-
телна роля за разпростране-
нието на олимпийските цен-
ности. по-важното е обаче, 
че през тези 100 години БОк 
не спря да подкрепя младите 
български атлети в реализи-
рането на техните мечти”, 
каза Бах.

той връчи на Стефка кос-

тадинова специалния “тро-
фей на президента на мОк”, 
който се присъжда изключи-
телно рядко и за особени за-
слуги. Бах припомни и новия 
девиз на мОк: “по-бързо, 
по-високо, по-силно, заед-
но”.

“Дълбок поклон пред 
тези, които посветиха жи-
вота си на българския спорт 
и олимпийското движение. 
Искам да поздравя хилядите 
спортисти, треньори, ръково-
дители, деятели и ветерани. 
Вие сте най-яркият посланик 
на българщината в чужбина. 
Нашите олимпийци напра-
виха България велика нация 
в спорта, направиха горди, 
щастливи и силни милиони 
сънародници от няколко по-
коления. България е една от 
14-те държави, които през 
1896 г. възстановиха с учас-
тието си в атина Олимпий-
ските игри”, отбеляза Стефка 

костадинова.
Сред близо 400-те при-

състващи на церемонията 
имаше олимпийски шампи-
они и медалисти, изтъкнати 
треньори, дейци и спортни 
ръководители, обществени-
ци, политици, творци и др. 
президентът Румен Радев 
също уважи събитието. 

томас Бах бе част от офи-
циалните лица, които вали-
дираха пощенска марка за 

100-годишнината на БОк. 
проектът е дело на худож-
ника доц. Илия Груев. Изда-
нието изобразява най-ярките 
личности и постижения на 
България през годините. Ху-
дожникът е избрал портрети-
те на Борис Георгиев - първия 
олимпийски медалист, на ев-
тим китанчев - първия пред-
седател на БОк, на Никола 
Станчев - първия български 
олимпийски шампион.

матей казийски и тренто триумфираха с шампионската 
титла на Италия по волейбол. В петия и решаващ двубой 
от плейофите тимът разби кучине Лубе Чивитанова с алек-
сандър Николов с 3:0 гейма (20, 20, 19) и затвори финалната 
серия с 3:2 успеха.

Българският посрещач, който е чакан да се върне в нацио-
налния отбор, реализира 13 т., а алесандро микелето отбеляза 
17. От другата страна на мрежата националът Николов беше 
най-резултатен за досегашния първенец с 12 т.

тренто спечели титлата за пети път и за първи след 2015 г. 
първата е от 2008 г., когато казийски игра в отбора с бащата 
на алекс - Владо Николов.

“това е най-доброто, което можеше да се случи в края на 
престоя ми в тренто. този отбор ще може да направи много 
дори и без мен и винаги ще му бъда фен”, заяви казийски. асът 
ни бе отличен за MVP на финалите. От следващия сезон той ще 
играе за милано.

александър Везен-
ков бе определен за 
най-полезния играч на 
сезон 2022/23 в евро-
лигата по баскетбол. 
Спортист №1 на Бъл-
гария за 2022 г. е пър-
вият българин с този 
приз.

Везенков получи 
престижното отличие 
лично от президента 
на евролигата - сръб-
ската легенда Деян 
Бодирога, на церемо-
ния в литовския град 
каунас, където от днес 

е Финалната четворка 
на турнира. тази ве-
чер Олимпиакос играе 
с монако, а в другия 
сблъсък се срещат 
Барселона и Реал м.

Везенков вече 
спечели приза за най-
добър реализатор в 
евролигата и попадна 
в Идеалния отбор за 
сезона. той оглавява 
класациите по коефи-
циент на ефективност 
със средно 21,2 т. и по 
резултатност със сред-
но 17,2 т.

СтефкаКостадиноваполучи
„ТрофейнапрезидентанаМОК”

СниМКиБТА

Стефка костадинова получи от томас бах 
“трофея на президента на Мок”

Александър везенков получи отличието за №1 
в евролигата от сръбската легенда деян бодирога

Везенков е №1 
в Евролигата

Казийски победи Николов 
за титлата в Италия

Бах уважи 
100 години БОК

Резултати

1/2-финали, реванши
Ман Сити - Реал М 4:0 (5:1 общ 

резултат) 2:0 Силва (23 и 37) 3:0 акан-
жи (76) 4:0 алварес (90); Интер - Ми-

лан 1:0 (3:0).
Финалът е на 10 юни в Истанбул.

Българският ансамбъл завоюва три отличия - сребро в мно-
гобоя и злато на финалите на пет въжета и на пет топки, на 
европейското в Баку. За андреа Иванова, ева емилова, Цвете-
йоана пейчева, красимира Иванова, Габриела пеева и Ванеса 
емилова това беше първо участие на голямо първенство.

На финалите на отделните уреди момичетата ни бяха без-
апелационни. те изпълниха много силно композицията си с 
пет въжета и получиха оценка от 30,500 т. Възпитаничките на 
кристина Илиева и Жанина Иванова бяха оценени с 14,600 
за трудност, 7,600 за изпълнение и 8,300 за артистичност и 
изпревариха тима на Израел, който взе златото в многобоя, с 
0,100 т. трети остана другият фаворит Италия с 29,550 т.

На пет топки българките не допуснаха грешка в изклю-
чително сложното си съчетание и триумфираха с оценка от 
32,100 т. (15,600 за трудност, 8,200 за изпълнение и 8,300 за 
артистичност). Среброто остана отново за Израел с 31,900 
т., пред азербайджан - 31,200 т.

Два златни медала 
за девойките ни в Баку


